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 PROTOKÓŁ Nr XVI/2013 

z obrad Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
która odbyła się w dniu 31 października  2013r.  w godz. 13.00 – 19.00 

w sali Rady Miasta. 
 

Podjęto uchwały: 
 

XVI.120.2013 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia  
                       do opracowania i wdrożenia planu gospodarki niskoemisyjnej,  

 
XVI.121.2013 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
                         nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  
 
XVI.122.2013 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków  
                      transportowych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju na 2014 rok,  
 
XVI.123.2013  Projekt uchwały w sprawie wysokości stawki opłaty od posiadania 
                        psów, terminu płatności, zasad ustalania i poboru oraz  
                        określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,   
 
XVI.124.2013  Projekt uchwały w sprawę wysokości dziennych stawek opłaty 
                        targowej, określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta  
                       na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój w roku 2014 oraz zwolnienia  
                       z opłaty targowej niektórych rodzajów sprzedaży,  

 
XVI.125.2013 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
                        Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
XVI.126.2013  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady  
                       Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie  
                      budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  
 
XVI.127.2013  Projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania dotacji  
                       celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów  
                      inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej,  
 
XVI.128.2013  Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
                       zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki  
                       Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
                      przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2013,  
 
XVI.129.2013  Projekt uchwały w sprawie parkowania pojazdów samochodowych  
                       na drogach publicznych oraz wysokości opłat pobieranych z tego  
                      tytułu na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
XVI.130.2013  Projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy z organizacjami  
                       pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  
                       Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na  
                      rok 2014”,  
 
XVI.131.2013 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie  
                        wyrażenia zgody na zamianę prawa własności nieruchomości  
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                        gruntowych niezabudowanych bez obowiązku dokonywania  
                       dopłat,  
 
XVI.132.2013  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu  
                       gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój prawa własności  
                      nieruchomości gruntowych, 
 
XVI.133.2013  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze  
                       bezprzetargowej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność  
                      Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy Al. Jana Pawła II, 
 
XVI.134.2013  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osoby  
                       prawnej i osoby fizycznej prawa użytkowania wieczystego,  
 
XVI.135.2013 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  
                        do gminnego zasobu nieruchomości od osoby fizycznej prawa  
                       własności nieruchomości gruntowych,  
 
XVI.136.2013  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze  
                       przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej  
                       własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, stanowiącej dawne koryto  
                      Jastrzębianki,  
 
XVI.137.2013 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej  
                        Inicjatywy Mieszkańców sprawie nienależytego wypełniania  
                       obowiązków przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

 
 
Ad. 1 
Otwarcia XVI Sesji  dokonał Przewodniczący Rady Miasta – Tadeusz Sławik. 
Powitał zebranych i stwierdził, na podstawie listy obecności, że obrady Sesji są 
prawomocne, ponieważ udział w sesji bierze wymagana liczba radnych.  
 
Nieobecny na Sesji byli radna Anna Toborowicz, radny Andrzej Matusiak – 
usprawiedliwieni. 
 
Lista obecności stanowi załącznik   Nr 1  do niniejszego protokołu.   

Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad wraz z projektami uchwał  otrzymali 
wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi  załącznik  Nr 2  do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2 
Wybór Komisji uchwał i wniosków  

 
Andrzej Kinasiewicz 
 - W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa, zgłaszam do pracy                    
w komisji radnego Pawła Jagodzińskiego  – wyraził zgodę. 
 
Łukasz Kasza 
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- W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, zgłaszam do pracy w komisji 
radnego Mariana Króliczka – wyraził zgodę. 
 
Roman Foksowicz 
- W imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska, zgłaszam do pracy w komisji 
radną Alinę Chojecką – wyraziła zgodę. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta Tadeusz Sławik 
 - Kto z radnych jest za przyjęciem proponowanego składu komisji uchwał                   
i wniosków? 
 
za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
- Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – przegłosowanie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia planu 
gospodarki niskoemisyjnej 
 
Przewodniczący  Rady Miasta Tadeusz Sławik 
 - Kto z radnych jest za przyjęciem zaproponowanego wniosku w sprawie zmiany 
porządku obrad? 
 
za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
- Stwierdzam, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia do opracowania                      
i wdrożenia planu gospodarki niskoemisyjnej,  

Opinie Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, Skarbu - pozytywne 
 
Przewodniczący  Rady Miasta Tadeusz Sławik 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.120.2013 w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia do 
opracowania i wdrożenia planu gospodarki niskoemisyjnej, została 
przyjęta głosami:  za – 19, przeciw –0,  wstrzymujących się -0. 

- Stwierdzam, że uchwała została  przyjęta jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
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Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miasta.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta Tadeusz Sławik 
Protokół z XV Sesji Rady Miasta był do wglądu w Biurze Rady Miasta.  Czy są 
uwagi do protokołu ?  Nie widzę.  
Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu  z XV Sesji Rady Miasta? 
 
za – 16, przeciw – 1, wstrzymujących się –2 .  
 
-  Stwierdzam, że protokół z XV Sesji został przyjęty większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 4 
Zgłaszanie interpelacji  
 
Janusz Tarasiewicz w sprawach: 
- umorzenia zadłużenia czynszowego na lokalu użytkowym Towarzystwa Polsko 
  Tureckiego, 
- nieobecności Prezydenta Miasta oraz naczelników merytorycznych wydziałów 
  Urzędu Miasta na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 16 września 2013r., 
- braku sygnatur w odpowiedziach na interpelacje radnych Rady Miasta,  
- wielokrotnego złamania prawa przy procedowaniu uchwały i uznaniu skargi na 
  Prezydenta za niezasadną złożonej 10.09.2013 przez Niezależną Inicjatywę  
  Mieszkańców, 
- promocji i reklamy w gratisowym wydaniu Dziennika Zachodniego z dnia 
  26.10.2013r., 
- aktualizacji opłaty rocznej za użytkowanie wieczyste  nieruchomości 
   gruntowych Skarbu Państwa pod budynkami mieszkalnymi, 
- zwiększenia wydatków o kwotę 35tys. zł. na wymianę nagrzewnicy w Domu  
  Zdrojowym, 
- inwestycji prowadzonej przez Jastrzębską Strefę aktywności Gospodarczej Sp.  
  z o.o. w związku z planowanym ogrzewaniem miejskiej placówki oświatowej  
  metanem.  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 7-14 do niniejszego protokołu.  
 
Elżbieta Siwiec w sprawach: 
- informatora dla absolwentów szkół ponadgimnazjalnych wydanego przez 
   Jastrzębski Inkubator Przedsiębiorczości, 
- prośby o wyremontowanie chodnika prowadzącego z Osiedla Staszica do  
    Kościoła pw. Św. Katarzyny,  
- zmiany czasu oświetlenia boiska sportowego przy Zespole Szkół nr 2, 
-  wycinki topoli przy garażach ul. Poznańska, 
- używanie ciężkiego sprzętu przez firmy sprzątające, który powoduje zniszczenie  
  chodników, 
- estetyki rozkładów jazdy na Dworcu Autobusowym przy ul. Północnej  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 15 - 20 do niniejszego protokołu.  
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Paweł Jagodziński w sprawach: 
- przekształcenia byłej SP-11 w Zespół Szkół nr 10, 
- bezpieczeństwa uczniów przy Zespole Szkół nr 1, 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
Do protokołu interpelacje złożyli:  
Elżbieta Siwiec w sprawie: 
- budynków Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w mieście,  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
Bernadeta Magiera w sprawach: 
- zainstalowaniach progów zwalniających lub znaków ograniczenia prędkości  
   na Osiedlu Przyjaźń, 
- wyremontowania odcinka chodnika przy ulicy Karola Miarki, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 23 - 24 do niniejszego protokołu.  
 
Tadeusz Markiewicz w sprawie: 
- wyposażenia budynków wielorodzinnych w większą liczę pojemników          
  do selektywnej zbiórki odpadów, 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
Franciszek Franek w sprawach: 
- Fundacji Jastrzębski Inkubator Przedsiębiorczości i jego  sytuacji finansowej, 
- załatania dziur na ul. Matejki, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 26 - 27 do niniejszego protokołu.  
 
Lucyna Maryniak w sprawach: 
- wyjaśnień do interpelacji z m-ca 09.2013r. w sprawie MZK,  
- zmiany rozkładów jazdy autobusów, 
- sytuacji finansowej Fundacji Jastrzębski Inkubator Przedsiębiorczości, 
- podestu dla Chóru Miejskiego, 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek  przedstawił informację 
Przewodniczącego Rady Miasta od ostatniej Sesji do dnia dzisiejszego.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6 
Informacja Prezydenta Miasta 
 
Prezydent Miasta przedstawił informację od ostatniej Sesji do dnia dzisiejszego.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 7 
Informacja Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój podjętych w II kwartale 2013r.  
 
Prezydent Miasta przedstawił informację z realizacji uchwał Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój podjętych w II kwartale 2013r. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 
P R Z E R W A   14.10 – 14.20 
 
Ad. 8 
Podatki i opłaty lokalne.  
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na  
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne 
 
Roman Foksowicz 
Wnosiliśmy, podobnie jak w ubiegłym roku, aby podatków nie podnosić, co 
prawda nie jest to duża podwyżka, powodująca dużo zwiększony wpływ do 
budżetu miasta, ale jednak moglibyśmy   pomóc mieszkańcom miasta, którzy 
najlepiej wiedzą, jak te pieniądze wydawać i nie podnosić tego podatku. 
Wskazujemy również źródło pokrycia różnicy podatku pomiędzy rokiem 2013,  
a 2014 - w projekcie uchwały dotyczącej zmniejszenia diet, a także likwidacji 
TBS „Daszek”. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Tam jest owszem zaledwie 0,9% podwyżka, należy jednak pamiętać,                      
co sygnalizowałem w składanej interpelacji, iż jest znacząca podwyżka związana 
z aktualizacją opłat. Kwota, która zostaje z opłat za użytkowanie wieczyste 
gruntów Skarbu Państwa, jest pewna pula bodajże 5%, która zostaje w mieście. 
To jest to już podwyżka po aktualizacji, która już nadgania, a my teraz uchwałą 
Rady Miasta chcemy dodatkowo jak gdyby zwiększyć kwoty opłat obciążając 
mieszkańców. Przypomnę, iż największa spółdzielnia w Jastrzębiu, są                 
to wyłącznie grunty Skarbu Państwa, mówimy o Spółdzielni Mieszkaniowej Nowa, 
tylko i wyłącznie grunty Skarbu Państwa, a te zostały objęte aktualizacją.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
Oczywiste jest, iż lepiej jest płacić mniejsze podatki, lub wcale ich nie płacić,               
bo mieszkańcy doskonale wiedzą jak wydawać pieniądze, jeśli takie posiadają. 
Natomiast do samorządu należą obowiązki, które nie są łatwe. Trzeba podjąć 
decyzję o podatkach i opłatach lokalnych, gdyż są to środki, które potem 
przeznaczone są na bieżącą działalność lub wydatki inwestycyjne. Radni                   
w interpelacjach składają różnego rodzaju wnioski, często pociągające 
konsekwencje finansowe, zapominają, że te pieniądze skądś muszą być wzięte. 
Kiedy Minister Finansów naszego kraju zwiększał podatek VAT z 22 na 23%               
to mówił, że w roku 2013 podatek wróci do pierwotnej formy czyli 22%. A teraz 
nastąpiła zmiana, że nadal utrzymujemy ten podatek na poziomie 23%. Widzę, 
że sytuacja finansowa naszego państwa jest trudna, parlament musiał się 
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pochylić nad cięciami budżetowymi, aby budżet na rok 2013 został zbilansowany. 
Apeluję do państwa radnych, ciąży na nas obowiązek wobec mieszkańców 
naszego miasta, także podejmowania decyzji, które nie są miłe i sympatyczne – 
takim obowiązkiem jest podwyżka podatków. Kilka lat temu w znaczący sposób 
wzrósł podatek za garaże, mieszkańcy zwracali się do radnych, abyśmy co roku 
podnosili podatki o niewielka kwotę, a nie czekali że po kilku latach ten podatek 
jest znacząco wyższy. Apeluję o rozwagę i rozsądek. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Doceniam głos przedmówcy, wskazałem obszary, gdzie te pieniądze są 
przejadane, płacimy za reklamę miasta w mieście, są to kolosalne pieniądze, 
jedno tylko lokalne medium pochłaniało w ostatnich latach blisko 100 tys.                       
zł rocznie za produkcję i emisję programów, które były promocją miasta w 
mieście. Czy tędy mamy iść? Możemy…. Tylko jeśli zsumujemy konsumowane                     
i przejadane pieniądze bez ich udziału dla dobra mieszkańców, bo tutaj dobra nie 
żadnego nie można dostrzec, poza tym, że się pochwalił Prezydent czy ktoś  
dokonaniami, które były dokonaniami całej Rady, a nie Prezydenta. Te kwoty 
wydatkowane w sposób nie przemyślany, w sposób nieprzejrzysty nigdy nie 
zostaną nadgonione podatkami. Jeśli mówimy o garażach, o znaczącym skoku, to 
proszę nie wprowadzać w błąd pozostałych radnych, to była aktualizacja a nie 
podwyżka podatków. Proszę te dwie kwestie rozróżnić, aktualizacja opłat jest 
czymś innym – zaniedbanym przez blisko 10 lat, ale mówimy o aktualizacji,                
a wysokość opłat z tytułu podatków jest tylko i wyłącznie w gestii Rady Miasta. 
Pan mówi do radnych, którzy mają świadomość i ja się nie dam zmanipulować.  
 
Elżbieta Siwiec 
Chcę przypomnieć, iż myśmy wskazali, skąd znajdą się środki w budżecie, jeśli 
nie podniesiemy podatków, przypomnę, iż te środki będzie można pozyskać 
obniżając diety radnych i likwidując „Daszek”. 
 
Roman Foksowicz 
Dbałość o finanse publiczne i budżet miasta podpowiada nam to, abyśmy tego 
nie robili. Mamy wskazane miejsca, gdzie te oszczędności na pokrycie dochodów 
miasta są. Podwójna administracja Miejskiego Zarządu Nieruchomości                       
i Towarzystwa Budownictwa Społecznego „Daszek” jest niepotrzebna, „Daszek” 
nie spełnia swoich podstawowych zapisów ustawowych, nie buduje mieszkań, 
więc po co tylko administrator, który tak notabene nie do końca potrafi 
administrować tym, co ma.  
Wskazujemy konkretnie nawet większe dochody, jakie miasto może osiągnąć, 
czyniąc pewne oszczędności, dlatego wnosimy o nie podnoszenie tych podatków.  
 
Alina Chojecka 
Obowiązki spoczywają po obu stronach, po stronie Pana Prezydenta                           
i mieszkańców. Mieszkańcy winni być traktowani w sposób partnerski, jeżeli płacę 
do budżetu miasta pieniądze, to mam oczekiwania. Bo jakże to może być, że w 
ciągu całego roku nie znajdzie się 50 czy 100 tys. aby naprawić jeden chodnik na 
jednym osiedlu. To nie jest mój głos, to głos mieszkańców, którzy protestują 
przeciw takim działaniom, bo starsze osoby przewracają się na chodnikach. 
Mówię w tej chwili o „Przyjaźni”, nieraz jest to 50, 70… i takie pytanie ad vocem 
odpowiedzi na moją interpelację w sprawie Osiedla Piastów. Jakże to może być, 
że z jednej strony zrobione są schody i część chodnika, z drugiej strony schody                   
i część chodnika, a strona 40 metrów, która jest wspólnotą mieszkaniową,               
to pytam, czy tylko jest część wspólnoty mieszkaniowej, czy całość? Cały czas 
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podkreślam, że jest to chodnik w mojej ocenie ogólno miejski, są cztery 
instytucje: sklep, zakład fryzjerski, zakład szewski i poczta. Do tych instytucji 
przyjeżdżają ludzie z całego miasta, więc dlaczego w centrum miasta to są 
ogólno miejskie, a na obrzeżach miasta - nie. 
 
Marian Janecki 
To, o czym mówi radna Alina Chojecka jest to dyskusja budżetowa i będzie się 
odbywała w miesiącu grudniu czy listopadzie. Takich odczuć nie tylko pani, 
mieszkańcy i ja jako Prezydent też mam.  
Sprawa aktualizacji opłat na Skarbie Państwa. Aktualizacja na mieniu 
komunalnym jest dokonana, na Skarbie Państwa, jeśli dostajemy pieniądze na 
aktualizację, to ją robimy, jeśli nie dostajemy tyle, żeby to zrobić w jednym 
miejscu… to nie są zaniedbania. Tłumaczymy ludziom tak, że w spółdzielniach 
mieszkaniowych są grunty, które są w wieczystym użytkowaniu komunalne, czyli 
nasze i są Skarbu Państwa, jedni mają zaktualizowane, drudzy nie mają 
zaktualizowane, jak więc to teraz wytłumaczyć? 
Prezydent wykonuje zadania w zakresie zadań własnych, gminnych, oraz jako 
reprezentant Skarbu Państwa, jeśli dostalibyśmy pieniądze na to, to zrobilibyśmy 
to całościowo. Oszczędności na TBS- co państwo chcecie zafundować 
mieszkańcom, co z tymi kredytami, które tam są? Struktura wygląda tak, że do 
tej pory TBS realizowała zadania w postaci budownictwa społecznego na zasadzie 
pozyskiwania środków finansowych w części z budżetu miasta ok. 30%, wkładu 
własnego najemców, i największa transza prawie 70% to kredyt z Banku 
Gospodarstwa Krajowego. Jest to kredyt hipoteczny na budynku, który obciąża 
tych mieszkańców, którzy zgodzili się na to, iż chcąc mieć wyższy standard życia, 
płacą wyższe czynsze, w których zawarty jest kredyt. Likwidując to, my, jako 
następca prawny, hipotetycznie zakładam, że kredyt, gdyby przeszedł na rzecz 
miasta, to wszyscy by musieli go płacić za to, że inni ludzie żyją sobie na 
wyższym standardzie.  
Nie żyjemy na wyspie, która nazywa się Jastrzębie-Zdrój, ale w Polsce, kraju, 
który ma swoje problemy, również finansowe. Nie stosujemy maksymalnych 
stawek podatków, by gdybyśmy zastosowali, to nie 200 tysięcy, a trzy miliony 
powinniśmy więcej mieć dochodów. Wiele miast stosuje maksymalną, taką, którą 
Minister określił.  
Jeśli w przyszłym roku ok. 90 mln. wydamy na inwestycje, to proszę sobie 
obliczyć, ile to jest podatku VAT, jeśli państwo obniżyłoby nam jeden procent do 
poziomu 22, to my w ogóle nie mówimy o tych kwotach 200 tysięcy… 
My nie dociążamy mieszkańców, ale jeśli mówimy o podatkach to trzeba mieć 
świadomość, że wszędzie realnie wzrastają koszty funkcjonowania instytucji 
miejskich. Energia, kwestie podatkowe idą w górę, także utrzymanie bieżące, 
chociażby wydatki na szkoły i przedszkola.  
Kwestia zachowania tej zasady, że każdego roku podnosimy o niewielki procent, 
a nie, że nie robimy podwyżki w ogóle, a potem po kilku latach podwyżka jest 
taka, że ludzie są wściekli i mówią co wy tam wyprawiacie.  
Od kilku lat nie podnosimy opłat na targowisku, wychodząc z założenia że jest to 
kwestia gospodarcza. Również nie podnosimy opłat za psy, choć temat jest 
dyskusyjny.  
 
Roman Foksowicz 
Zgadzam się z Prezydentem, iż można byłoby zastanawiać się nad podniesieniem 
podatków w momencie, gdybyśmy nie wskazywali źródeł oszczędności. Różnica 
pomiędzy podatkiem z tego roku, a podatkiem planowanym na przyszły rok jest 
to ok. 250 -300 tys. zł. Myślę, że tyle samo, lub więcej jesteśmy w stanie 
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zaoszczędzić, poprzez źródła, które wskazujemy. Proszę nie używać TBS-u w ten 
sposób, że miasto musiałoby przejąć spłatę kredytu, bo wiem, iż TBS nie spłaca 
kredytu z dochodów bieżących z działalności gospodarczej tylko z czynszów, 
które płacą mieszkańcy wynajmujący mieszkania w TBS,  to oni de facto spłacają 
kredyt i nic się nie zmieni w tym zakresie.  
 
Marian Janecki 
Chyba się nie zrozumieliśmy. Budżet miasta tonie tylko dochody, z tytułu 
podatków lokalnych, są to subwencje, dotacje i wiele innych, informowałem 
państwa, iż na skutek działań nie naszych jesteśmy pozbawiani dochodów, ale 
zadania mamy takie same. W związku z trudną sytuacją w państwie, Wojewoda 
przysłał do nas informacje, iż obcina nam dotacje na sprawy dowodów, 
realizowane zadania rządowe, Urząd Stanu Cywilnego. To musi funkcjonować,              
a więc dokładamy środki z naszych, komunalnych.  Podatki, które podnosimy o 
1% i tak nie uzupełniają braków, który mamy z tytułu innych dopłat. Jeśli chodzi 
o TBS to dzisiaj płacą najemcy, a jeśli pochłonąłby budżet Miasta- to wszyscy 
mieszkańcy. Dziś kredyt płaci TBS, a jego następcą prawnym byłoby miasto 
Jastrzębie-Zdrój. 
 
Lucyna Maryniak 
Już nie ma dyskusji…. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Pani radna, pani się spóźniła i jeszcze mi chce głos ograniczać, proszę mi knebla 
do ust nie wkładać, nie pani jest od tego, aby porządkować Radę… Trochę 
kultury, pani podobno nauczycielką była.  
 
Lucyna Maryniak 
Ale ja mam nabytą, a pan ani wrodzonej ani nabytej…. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Ale nie tylko emeryturę… 
Jestem zwolennikiem podatków, ale przede wszystkim jestem zwolennikiem 
prywatnej własności. W poprzedniej kadencji składałem…. To, co wchodzi w skład 
opłat lokalnych, a opłata za użytkowanie wieczyste jest niczym innym, jak taką 
opłatą, bo to już nie jest podatek, a opłata. Jest ona dużo wyższa niż podatek od 
własności. Tu się próbowało ograniczać możliwości przekazania, mimo że 
wnioskodawcy przekazania, mimo, że wnioskodawcy składali takie wnioski.                
Ja mam odpowiedzi, państwo nie byliście skorzy wówczas, a dzisiaj mimo 
wszystko trzeba sięgnąć. Mówicie, że to nie jest duże obciążenie, być może… ale 
posłuchajcie tamtej strony, ludzi, którzy i tak płacą podatki i opłaty. 
 
Tadeusz Sławik  
Zamykam dyskusję.  
W ostatnich latach Rada przyjęła taką strategię, że podatek zostaje podnoszony 
o stopień inflacji, więc de facto pozostaje na poziomie ubiegłorocznym gdyż nie 
osiągamy tych stawek maksymalnych. Dziś będziemy rozmawiać o Strategii 
rozwoju miasta, o sprawach strategicznych, które widzielibyśmy w mieście do 
roku 2020, na które będą potrzebne pieniądze. Jeśli tak, to musimy mieć 
odwagę, aby te pieniądze zbierać, skoro chcemy je później wydawać. Rada 
Miasta rozstrzygnie.  
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Tadeusz Sławik – Przewodniczący  Rady Miasta  
- Czy są dalsze uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.121.2013 w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  została 
przyjęta głosami:  za – 14, przeciw –5,  wstrzymujących się -1. 
 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wysokości stawek podatku od środków  
transportowych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju na 2014 rok, 
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Tadeusz Sławik – Przewodniczący  Rady Miasta  
- Czy są  uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.122.2013 w sprawie wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju na 2014 
rok, została przyjęta głosami:  za –14, przeciw–5, wstrzymujących się -1 
 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  33 do niniejszego 
protokołu. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa  proszę o 10 minut przerwy. 
 
Tadeusz Sławik  
Ogłaszam 10 minut przerwy.  
 
P R Z E R W A    14.35  -14.45. 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wysokości stawki opłaty od posiadania psów, terminu 
płatności,  zasad  ustalania  i  poboru  oraz  określenia  inkasentów  i  wysokości  
wynagrodzenia za inkaso,   
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Tadeusz Sławik – Przewodniczący  Rady Miasta  
- Czy są  uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
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Uchwała Nr XVI.123.2013 w sprawie w sprawie wysokości stawki opłaty 
od posiadania psów, terminu płatności, zasad ustalania i poboru oraz  
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,   została 
przyjęta głosami:  za –15, przeciw–4, wstrzymujących się -1 
 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  34 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawę wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta  
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój w roku 2014 oraz zwolnienia z opłaty targowej 
niektórych rodzajów sprzedaży,  

Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Tadeusz Sławik 
Na Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia rozmawialiśmy o sytuacji 
targowiska, która jest trudna dla przedsiębiorców, usłyszeliśmy również od 
dyrektora, iż już nie następuje dalszy spadek ilości firm na naszym targowisku. 
Istotne jest aby w końcu wyremontować lub zmodernizować nasze targowisko.  
Wiadomo, że przeszkodą są sprawy formalno-prawne tj. roszczenia właścicieli 
gruntów, wszystkich, które rozpatrywaliśmy jako ewentualne miejsca, gdzie to 
targowisko mogłoby funkcjonować, począwszy od obecnego miejsca, poprzez 
parking przy ul. Podhalańskiej po drugi parking przy ul. Podhalańskiej. Proszę  
Wiceprezydenta Krzysztofa Baradzieja o udzielenie aktualnych informacji w tym 
temacie.  
 
Krzysztof Baradziej 
Informacja taka została przygotowana przez Wydział dwa lub trzy dni temu. 
Mogę ją skserować i radnych dostarczyć, jeśli jest taka wola.                                
Jeśli chodzi o teren dzisiejszego targowiska, w wyniku działań geodezyjnych 
została wydzielona duża działka obejmująca powierzchnię większej połowy tego 
targowiska, postępowanie o zwrot prowadzi Prezydent Miasta Tychy, odbędzie się 
jeszcze jedna rozprawa administracyjna, po rozprawie zostanie wydana decyzja. 
Wierzę w doświadczenie pracowników, którzy zajmują się tą sprawą od kilku lat, 
z ich oglądu wynika, iż decyzja będzie niekorzystna dla miasta, czyli o zwrocie 
właścicielom. Od decyzji przysługuje odwołanie, druga instancja, dalej – możemy 
spotkać się w Sądzie.  
Istnieje hipotetyczna możliwość, iż po uprawomocnieniu się decyzji być może 
poprzedni właściciele, ich spadkobiercy, będą chcieli ten grunt sprzedać, a miasto 
może ten grunt nabyć.  
Jeśli chodzi o parking na ulicy Podhalańskiej, jest tam ok. 6-7 działek, jedna 
działka jest zwolniona z roszczeń, w dwóch przypadkach jest postępowanie 
zawieszone do roku 2015r., w jednym przypadku postępowanie jest prowadzone 
przez starostę wodzisławskiego, jest tam kilka elementów, które wymagają 
wyjaśnienia.  
 
Tadeusz Sławik  
Bardzo proszę o przekazanie pisemnej informacji w tym temacie do Biura Rady 
Miasta.  
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- Czy są  dalsze uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.124.2013 w sprawie w sprawie w sprawę wysokości 
dziennych stawek opłaty targowej, określenia sposobu jej poboru                     
i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój w roku 2014 
oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych rodzajów sprzedaży, 
została przyjęta głosami:  za –20, przeciw–0, wstrzymujących się -0 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  35 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 9 
Strategia rozwoju miasta – projekty strategiczne.  
 
Tadeusz Sławik 
Dyskusja nad projektem Strategii rozwoju miasta do roku 2020. Prace nad tym 
dokumentem rozpoczęliśmy w miesiącu styczniu, przyjmując uchwałę                     
o przygotowaniu Strategii. Wtedy przyjęliśmy metodologię inną, niż to było 
wcześniej. Brałem udział w pracach nad dwoma Strategiami Miasta. Obecnie 
wspomaga nas w pracach nad Strategią – Firma Delta Partner. Metodologia 
polegała między innymi na odbywaniu spotkań warsztatowych, w Radzie Miasta 
głównie Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia, odbyło się także spotkanie, 
na które zaproszeni byli wszyscy radni Rady Miasta, nie chcę robić przykrości                
i odczytywać listy obecności na tym spotkaniu, dlatego dziwi mnie to stanowisko. 
Aby traktować tę sprawę poważnie, relacje muszą być dwustronne.  
Debatujemy nad podstawowym dokumentem programowym dla naszego miasta, 
dziś dyskutujemy o projektach strategicznych, aby przejrzeć zaawansowanie prac 
nad tymi, umownie, najważniejszymi projektami strategicznymi, które, Rada 
Miasta we wniosku z marca 2012, określiła.  
Proponuję taką metodologię rozmów nad Strategią: wprowadzenie, wypowiedź 
Prezydenta Miasta, przedstawienie prezentacji dotyczącej Strategii przez Prezesa 
firmy Delta-Parner, następnie otworzymy dyskusję nad Strategią.  
Tej Strategii nie robimy w oderwaniu od reszty kraju, w tym roku w kwietniu  
została przyjęta wspólna Strategia województw śląskiego i małopolskiego. 
Została ona przyjęta na Wawelu, w centrum państwowości polskiej. Głosami obu 
Sejmików ta Strategia została przyjęta. Następnie Sejmik Województwa 
śląskiego również przyjął Strategię Województwa śląskiego.  
Rada Miasta Strategię przyjmie w listopadzie, po raz pierwszy mamy taką 
metodologię, że dzisiaj dyskutujemy nad dokumentem, który jest dokumentem 
otwartym. Powstał na bazie naszego opracowania Raport syntetyczny- potencjał 
gospodarczy względy rozwojowe naszego miasta – gdzie są zdefiniowane 
problemy naszego miasta. Sporządzona została analiza SWOT- pokazane mocne     
i słabe strony, szanse i zagrożenia.  
Wobec tych realnych problemów, ta Strategia w dyskusjach zespołów była 
budowana. Jest to zbiorowa mądrość osób, które uczestniczyły w pracach nad tą 
Strategią. Jest to również kwestia wizji przyszłości naszego miasta, która jest 
zawarta w tym dokumencie. Aby nasze miasto stało się miastem dokończonym, 
aby mieszkańcy naszego miasta widzieli przyszłość w naszym mieście. Aby 
zahamować wyludnianie się, co dotyczy także naszego miasta. Aby stworzyć 
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mieszkańcom naszego miasta dobre warunki do mieszkania, aby w naszym 
mieście chcieli pozostać.  
 
Krzysztof Baradziej – Wiceprezydent Miasta 
Procedura opracowania Strategii Rozwoju Miasta została uruchomiona na 
podstawie Uchwały Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój NR I.14.2013 z dnia 24 stycznia 
2013 r. Materiałem wyjściowym do prac nad dokumentem były wyniki uzyskane 
w ramach projektu „Jastrzębie-Zdrój 2015. Potencjał gospodarczy i trendy 
rozwojowe”. Dzięki temu można było, już na wstępnym etapie określić 
stanowisko mieszkańców, przedsiębiorców i przedstawicieli różnych organizacji z 
terenu miasta na temat sytuacji społeczno-gospodarczej Jastrzębia-Zdroju. Ten 
zakres wiedzy został uzupełniony w toku diagnozowania na podstawie źródeł 
wtórnych. W ten sposób zarysowany obraz Miasta stanowił bazę, do którego 
odnosiły się dalsze  prace. Obecne brzmienie Strategii stanowi efekt pracy wielu 
ludzi, ekspertów i liderów reprezentujących różne grupy mieszkańców, różne 
problemy i pomysły na przyszłość naszego miasta. Eksperci Ci ścierali się w toku 
dyskusji w różnych obszarach tematycznych: przestrzeń ,  gospodarka, młodzież 
jakość życia. Uczestnicy spotkań chętnie dzielili się swoją fachową wiedzą, 
doświadczeniami, praktycznymi sugestiami, ale nieraz również własnymi 
spostrzeżeniami – jako mieszkańców tego miasta i członków lokalnej 
społeczności. Znaczący udział w pracach Zespołów Eksperckich mieli 
przedstawiciele JSW S.A., którzy wykazali się dużym zaangażowaniem                    
i odpowiedzialnym podejściem, a także rzetelnym przygotowaniem do 
poszczególnych obrad, dzięki czemu w znaczący sposób podwyższona została 
jakość wypracowanego materiału. Odbyły się również dwa spotkania Zespołu 
Sterującego, w skład którego weszła reprezentacja władz miasta, Jastrzębskiej 
Spółki Węglowej S.A., przedstawiciele świata nauki oraz reprezentanci 
Wykonawcy Stowarzyszenia Delta Partner z Cieszyna.   
Przedstawiciele komisji branżowych Rady Miasta byli zapraszani do udziału w 
pracach tematycznych Zespołów Eksperckich, ale z uwagi na potrzebę 
dokładniejszego omówienia tematu zorganizowano także dodatkowe spotkanie 
dla Radnych Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w dniu 5 września 2013 r. 
Opracowanie dokumentu zbiegło się w czasie z istotnymi z punktu widzenia 
Miasta procesami takimi jak ustalenie brzmienia strategii na poziomie 
wojewódzkim i subregionalnym czy określaniem kierunków i zasad posykiwania 
środków unijnych.  Zapisy w dokumencie strategicznym zostały tak ujęte, aby 
również  zapewnić jak najszersze spektrum możliwości pozyskiwania środków 
unijnych dla realizacji zawartych w strategii celów. Ciągle zmieniające się 
wytyczne utrudniały jednak określenie ostatecznego brzmienia poszczególnych 
zapisów, a brak ostatecznego kształtu dokumentów programowych na okres 
programowania 2014 -2020 do chwili obecnej, stwarza zagrożenie zmniejszenia 
puli środków po jakie Miasto będzie mogło sięgnąć. Przedstawiona strategia 
stanowi sumę szczegółowej analizy sytuacji Miasta oraz wytężonej pracy wielu 
osób, przedstawicieli różnych grup mieszkańców, ekspertów w poszczególnych 
dziedzinach. Jest maksymalnie spójna z wytycznymi unijnymi w obecnym ich 
kształcie i  koresponduje z dokumentami planistycznymi różnych szczebli. 
Zawiera szeroki wachlarz zadań będących odzwierciedleniem naszych ambicji, 
które trzeba będzie zderzyć z możliwościami ich finansowania, nie możemy 
bowiem zapominać o zmieniającej się kondycji finansowej naszego miasta, jak 
również nieustannie zmieniających się przepisach i ograniczeniach jakie w 
nowym okresie programowania środków unijnych na lata 2014-2020 wprowadza 
Komisja Europejska czy Ministerstwo Rozwoju Regionalnego. Zdajemy sobie 
sprawę, że nie wszystkie zdania uda nam się zrealizować, nie wszystkie w 
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pełnym zakresie, jednakże prezentowana strategia stanowi odpowiedź na pytanie 
co my – mieszkańcy chcemy osiągnąć do roku 2020, jakie Miasto chcemy 
stworzyć i jakie cele nam przyświecają. W dniu dzisiejszym zostały uruchomione 
konsultacje społeczne projektu strategii, które będą trwały do 13 listopada br. 
Szczegółowe informacje będą dostępne na stronie internetowej miasta. W toku 
procedury musimy także poznać stanowisko odpowiednich służb takich jak 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w Katowicach w zakresie 
prezentowanego projektu strategii. W związku z powyższym ostateczne 
brzmienie Strategii może jeszcze ulec zmianie. W miesiącu listopadzie odbędzie 
się dedykowana Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z udziałem 
przedstawicieli Wykonawcy, na której temat strategii będzie szczególnie 
dokładnie dyskutowany. Komisja ta odbędzie się w dniu 19 listopada br. około 
godziny 14.30. Natomiast projekt uchwały w sprawie przyjęcia strategii będzie 
wniesiony na sesję listopadową. Szczegółową prezentację dokumentu 
zaprezentuje Pan Mateusz Werpachowski – Prezes Zarządu Stowarzyszenia Delta 
Partner, które zostało wybrane do opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta 
Jastrzębie-Zdrój do roku 2020.Mówiłem o ludziach zaangażowanych w trakcie 
prac nad Strategią, mam wydrukowane osoby aktywne – w obszarze przestrzeń 
bardzo aktywny był pan Andrzej Matusiak, przestrzeń i gospodarka - pan 
Tadeusz Sławik, Jerzy Lis, młodzież – Tadeusz Markiewicz, Anna Toborowicz, 
Andrzej Kinasiewicz, Andrzej Matusiak, wspólnota Jerzy Lis, Tadeusz Sławik, Na 
dodatkowym spotkaniu obecni byli Lucyna Maryniak, Andrzej Matusiak, Alina 
Chojecka, Tadeusz Sławik, Paweł Jagodziński, Andrzej Kinasiewicz.  Jest potężna 
lista ekspertów: JSW SA, firmy, jednostki miejskie, wydziały, służby, Policja, 
grupa radnych. Tylko nigdzie nie widzę tu nazwiska Roman Foksowicz, który jest 
oburzony i zniesmaczony jak można dostarczyć materiał do dyskusji jeden dzień 
przed Sesją. Pan Roman jest członkiem Komisji Polityki Gospodarczej                           
i Bezrobocia – wiodącej Komisji zajmującej się tym tematem. Przypomnę,                 
iż procedura opracowania Strategii została uruchomiona w styczniu bieżącego 
roku. Więc ja jestem oburzony pana oburzeniem. Albo pan nie zrozumiał, że dziś 
nie przyjmujemy Strategii, i ta dyskusja, która się odbywa, nie powinna się dziś 
odbywać. Gdyby pan jako członek komisji branżowej ale również i wielu innych – 
brali aktywny udział wcześniej. Dlatego pan Przewodniczący zaplanował                     
w uzgodnieniu ze mną, tą dyskusję, bo za miesiąc tę Strategię prawdopodobnie 
będziemy musieli przyjąć. Jest to jedyna okazja, że pan akurat jest w Urzędzie, 
tak to pan nie miał czasu przez rok.  

P R Z E R W A  T E C H N I C Z N A    15.15 -15.20. 

Mateusz Werpachowski – Prezes Zarządu Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw 
Gospodarczych DELTA PARTNER przedstawił w formie prezentacji materiał: 
„Strategia Rozwoju Miasta Jastrzębie –Zdrój do roku 2020” - Metodologia 
procesu planowania strategicznego, program rozwoju, diagnoza strategiczna.  

Materiał stanowi załączniki nr 36a, 36b, 36c, do niniejszego protokołu.  

Tadeusz Sławik 
Otwieram dyskusję nad projektem Strategii rozwoju miasta do roku 2020. 
Zaproponowano trzy pola strategiczne- przestrzeń, która jest kluczowa. Wokół 
przestrzeni budowane są miasta, rynki, ulice place. Nasze miasto jest miastem 
nie dokończonym, nie ma serca miasta, nie ma centrum miasta. Jest porośnięty 
obszar, swojego czasu była podjęta uchwała w tej sprawie. Uważam, że była to 
zła uchwała, która skutkuje, iż obszar ten jest niezagospodarowane. Rolą miasta 
jest inspirowanie rozwiązań, rozmowy z właścicielami gruntów aby stworzyć 
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rozwiązanie, które jest dla miasta korzystne i satysfakcjonujące. Centra 
osiedlowe, jar południowy, ul. Katowicka, Jasna – to też trzeba zapisać, abyśmy 
mieli centra osiedlowe, lokalne. Gospodarka – budowanie alternatywy dla 
mocnego górnictwa. Na jednej gałęzi gospodarki nie możemy oprzeć przyszłości 
miasta. W badaniach ankietowych jasno przebija to z wypowiedzi naszych 
mieszkańców, nawet tych, którzy pracują  w JSW, mieszkańcy cieszą się,            
że pracują w Spółce, jednak jest obawa, co będzie jeśli będzie ta koniunktura.       
To naszym zadaniem jest budowa tej alternatywy dla przemysłu węglowego. 
Trzecie pole strategiczne wspólnota – dalsze budowanie tożsamości mieszkańców 
naszego miasta, aktywności, aby scalić te wszystkie tradycji. To są nowe 
pokolenia, które pojawiły się w naszym mieście, które interesuje się historią 
naszego miasta i łączy te różne tradycje rodziców, którzy zjechali do Jastrzębia             
z różnych stron kraju. Jak stworzyć miasto marzeń, aby w roku 2000 osiągnąć 
cele, które zakładamy. Wszystkich na pewno nie da się osiągnąć, ale spróbujmy 
większość spraw osiągnąć, aby ustabilizować tą ilość mieszkańców naszego 
miasta, aby jak najmniej mieszkańców nam ubyło. 
Podkreślam że dzisiejszy dokument nie jest katalogiem zamkniętym,                      
po dzisiejszej dyskusji, po konsultacjach społecznych, wnioski zostaną przez 
zespół strategiczny podsumowane i wprowadzone do ostatecznego dokumentu, 
nad którym Rada pochyli się w listopadzie.  
 
Marian Jarosz- Prezes Zarządu Jastrzębskiej Strefy Aktywności Gospodarczej 
Najważniejsze pytanie jest takie, jaką rolę będzie pełnił ten dokument,                     
w funkcjonowaniu Rady, Prezydenta, budowaniu planu pracy, budowaniu 
budżetu. W jaki sposób będzie on pomocny? Czy będzie dokumentem roboczym, 
czy tylko uchwalonym i leżącym na półce. To zależy od państwa i w taki sposób 
będą to oceniać mieszkańcy. Doceniam ważność funduszy europejskich, nie 
róbmy jednak z tych funduszy bożka, to są środki niezwykle ważne, są jednak 
tylko środkami pomocniczymi i nie zastępują całości tych środków. Jednym z 
ostatnich przedstawionych przemyśleń, jest to, że skoro nie ma środków 
europejskich na centrum nauki i techniki- to ono nie powstanie. Pytam – 
dlaczego nie? Istotą wszystkiego jest, iż w tym miejscu skupi się najlepsza część 
innowacyjna naszej młodzieży czy mieszkańców miasta. Gdzie to będzie – to inna 
historia lecz jeśli założymy, że taki ośrodek ma powstać, to nie ograniczajmy się 
tylko i wyłącznie do funduszy europejskich. Nie rozumiem również zapisu, że 
wysoki poziom depopulacji wynika z sytuacji budżetu.  
W materiale przewija się także temat- rynek, bardzo źle, że rynku nie ma, myślę 
jednak, że chodzi tu o wytworzenie centrum miasta. Są miasta, które również 
rynku nie mają np. Tychy, i całkiem przyzwoicie funkcjonują.  
Najistotniejszym oczekiwanym efektem tej Strategii jest to, aby podnieść jakość 
życia mieszkańców, którą buduje się nie tylko poprzez nowe ulice chodniki, ale 
przede wszystkim poprzez budowę i funkcjonowanie strefy społecznej, oferta 
kulturalna, oświatowa, zagospodarowania czasu wolnego i inne. Część 
infrastrukturalna jest niezwykle ważna.  
 
Mateusz Werpachowski 
Powiedziałem, iż genezą powstania zamysłu Centrum Innowacji były fundusze 
unijne, które takie projekty premiowały. Fakt, że nie ma tych środków, pozostaje 
w moim odczuciu bez związku z tym, że przedsięwzięcie ma strategiczne 
znaczenie dla miasta.  
Jeśli chodzi o związek depopulacji z budżetem miasta – depopulacja  może 
powodować gorszą kondycję budżetu, spadek ilości podatników, tym mniej 
środków wpływa do samorządowej kasy.  
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Rewitalizacja społeczna – kwestie związane z tożsamością i rynkiem, który będzie 
przestrzenią spotkań społeczności miasta. Wypracowanie koncepcji w tym 
temacie jest sukcesem tego projektu na ten moment.  
 
Tadeusz Sławik 
Dziękuję, panie Prezesie za ważne słowa, twórzmy Centrum Innowacji i Biznesu 
niezależnie od tego czy będą środki czy nie. 
 
Roman Foksowicz 
Zwracam się do Wiceprezydenta Krzysztofa Baradzieja. Jak pan słusznie 
zauważył, nie wszyscy radni brali udział w pracach nas Strategią, ja również nie 
brałem, gdyż nie mogłem i wcale nie czuję się winny z tego powodu.  
Wyliczył pan szczegółową statystykę, a ja nie pozostając dłużnym, prowadzę 
podobną statystykę pana nieobecności na posiedzeniach Komisji Rewizyjnych 
Rady Miasta i jest podobna.  
 
Marian Janecki 
Ale co to ma do Strategii? Przejdźmy do tematu. 
 
Roman Foksowicz 
Strategia jest potrzebna naszemu miasta, miałem pewne wątpliwości ale te prace 
w odpowiednim momencie się rozpoczęły i widać, że posuwają się dobrze. Nasze 
pismo pojawiło się dlatego, iż nie byłem obecny na tym spotkaniu dotyczącym 
przygotowania Strategii i chciałbym mieć możliwość zapoznania się z tym 
wcześniej, niż na kilka godzin przed Sesją. Z tego co wiem, o godzinie 15.00 
wczoraj – radni w skrytkach tego jeszcze nie mieli. Dopiero dzisiaj rano mogłem 
to  odebrać. Być może mam większą informację, gdyż na Komisji Polityki 
Gospodarczej i Bezrobocia temat był omawiany, nie sądzę, że wszyscy 
przeczytali od wczoraj ten dokument. Mam obawy, żeby gotowa strategia nie 
trafiła do nas na 1-2 dni przed Komisją Polityki Gospodarczej, na której ma być 
omawiana ta Strategia. Wolałbym mieć trochę więcej czasu na zapoznanie się             
z tym dokumentem.  
 
Krzysztof Baradziej  
Gdy przedstawiałem procedurę, to pan był zajęty rozmową z radną Siwiec, więc 
jeszcze raz przypominam, proszę się nie obawiać- Strategię będziemy 
przyjmowali końcem listopada. 19 listopada o godzinie 14.30 spotkamy się, w 
związku z powyższym ostateczne brzmienie Strategii  może ulec zmianie, to nie 
jest „wrzutka” przez Sesją, po to, abyście państwo to przegłosowali. Dzisiejsza 
Sesja poświęcona jest podatkom i opłatom lokalnym, nie byłoby tego tematu dziś 
na Sesji, gdyby aktywność radnych była większa. Była taka, jaka była, ale 
chcieliśmy wykorzystać tę Sesję, aby wywołać dyskusję. Dyskusję nie na temat 
obecności mojej na Komisji Rewizyjnej – ale na temat Strategii.  
 
Alina Chojecka 
Chcę się odnieść do projektów kluczowych- budowa obwodnicy miasta, w trakcie 
realizacji. Bardzo dobrze, iż niektórzy radni znaleźli czas, aby zobaczyć to 
przedsięwzięcie, określam to wycieczką mojego życia, jest to rzecz bardzo 
ważna.  
Drugi punkt – Ośrodek Wypoczynku Niedzielnego i Jar Południowy, od wielu lat 
piszę interpelacje w tym temacie. Sprawa od wielu lat nie załatwiona, jest to taka 
przestrzeń społeczna, w której można byłoby się spotkać. Pytanie moje jest 
takie, czy ten OWN zostanie kiedyś wykonany.  
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Następna sprawa 3 ha naszego miasta, 7 ha własności prywatnej, rzecz trudna 
do zrealizowania aby wytworzyć tam przestrzeń społeczną.  
Jeśli mówimy o Centrum Nauki Innowacji i Biznesu i połączeniu kolejowym 
Jastrzębia z Katowicami, to wobec negatywnej opinii Prezydenta Miasta to pytam, 
jak możemy głosować projekt uchwały, w którym zostały zawarte te dwa 
kluczowe punkty.  
 
Tadeusz Sławik 
W Strategii mówimy o drugiej obwodnicy… węzeł w Mszanie, ul. Cieszyńska – 
ulicą Ranoszka, Wyzwolenia. Jeśli chodzi o OWN to decyzja jest podjęta, mamy 
do wyboru albo zrobić to ze środków budżetowych, albo pozyskać pieniądze 
zewnętrzne, jestem zwolennikiem podjęcia próby pozyskania środków, poczekać 
2- 3 lata i spróbować pozyskać środki z zewnętrz, jak się nie uda, to wówczas 
zaangażować środki budżetowe. Do Strategii należy  ująć element „Park 
Zdrojowy”. W sprawie połączenia kolejowego Rada Miasta podjęła uchwałę.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Trudno jest polemizować czy prowadzić dyskusję na temat materiału, z którym 
nie było się możliwości zapoznać. Było jedno spotkanie na którym nie mogłem 
być, zainspirowała mnie kwestia tj. projekt kluczowy trzeci: stworzenie 
funkcyjnej przestrzeni publicznej, wiadomo ul. Sybiraków, Warszawska itd.  
Proszę mi powiedzieć jaka jest propozycja na ten temat, czy to ma być kolejny 
obiekt typu stodoła? Jaka jest propozycja i pomysł na to, bo ja na ten moment 
takiego pomysłu nie znajduję bo wiadomo, struktura własnościowa przede 
wszystkim. Czy to nie będzie katalog spisany jako książka pobożnych życzeń, 
która będzie leżała, jak to pan radny Jarosz wcześniej powiedział. Możliwość 
realizacji tych zapisów może okazać się żadna, prosiłbym o ewentualną 
odpowiedź tylko na ten punkt bo nie znajduję możliwości dyskusyjnych z racji 
nieznajomości materiału. Cieszę się,  że taka Sesja jest, ale uważam że w sposób 
cywilizowany i logiczny materiał powinien się wcześniej znaleźć żeby można było 
się zapoznać.  
 
Tadeusz Sławik 
Jaka może być rola miasta, Jastrzębie jest miastem niedokończonym, brakuje 
serca miasta, są to grunty prywatne. Różnie możemy się zachować, albo 
przejdziemy do porządku dziennego i będziemy patrzeć na te chaszcze albo 
wykażemy się przynajmniej inicjatywą, spotkamy z właścicielami gruntu                     
i rozmawiać, szukać kompromisu w rozwiązaniach. Być może jest to możliwe               
a być może nie. Jestem zwolennikiem działania, a nie zaniechania, stąd popieram 
ten zapis w Strategii byśmy stworzyli centrum miasta. Tu miało być centrum 
miasta, co widać w starych planach.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Geodezyjnie jest to ścisłe centrum, więc jaka jest konkretna propozycja? 
Rynek, obiekty sportowe? Jaki jest konkretny pomysł na to.  
 
Tadeusz Sławik 
Przestrzeń publiczna- poprzez dogadanie się również z właścicielami, innej drogi 
nie ma.  
 
Lucyna Maryniak 
Życzę następnym prezydentom i Radzie, aby te plany, które podejmowaliśmy               
w latach 98-2000, kiedy miał był zostawiony pod centrum teren między 
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Porozumieniami Jastrzębskimi, Warszawską, a Sybiraków. Druga koncepcja to 
Zdrój, gdzie dzisiaj TBS dostał aportem grunty. Uczestniczyłam tylko w jednym 
spotkaniu, bo na nie byłam zaproszona, nie uważam, aby brak mojej osoby 
uszczuplił te plany. Na pewno mieszkańcy i osoby, które się na roboczo z panem 
spotykały zrobiły to, że dzisiaj cieszmy się z takiej szczegółowej Strategii. 
Mieliśmy takich pięć strategicznych punktów inwestycyjnych w mieście                    
tj. zagospodarowanie terenów poprzemysłowych Moszczenica, wykup  terenów, 
tereny, które były w posiadaniu kolei zostały wykupione przez osoby prywatne.  
O tym, co pan nam dzisiaj przedstawił, mówią konsultacje społeczne-  OWN, Park 
Zdrojowy, tak jak mówię –życzyłabym, aby po tej kadencji Rady chociaż jedna 
inwestycja została zakończona abyśmy mogli tak, jak obiecaliśmy wyborcom 
spełnić te oczekiwania. Życzę  tego wszystkim.  
 
Janusz Ogiegło 
Zachęcam do zabrania głosu panów Posłów na Sejm obecnych na sali.  
Apelowałbym do pana Prezydenta aby zanim na następnej Sesji Rady Miasta 
powiemy sobie, w jakim kierunku idziemy, rozliczyli się ze Strategii, która 
obowiązuje. Na jakim jesteśmy etapie, co nam zostało do realizacji, co chcemy 
realizować. Moja krytyczna uwaga dotyczy faktu, o czym mówiłem rok temu,             
że przez tą Radę przyjęcie Strategii w ubiegłym roku to było już zbyt późno, 
ponieważ wchodziliśmy w ostatni rok kadencji. Jeśli przyjmiemy Strategię, to, 
widząc tu na sali około 20 kandydatów na Prezydenta, to za chwilę w programach 
wyborczych będziemy mówili: tak, ja uważam, że to jest najważniejsze, to jest 
moja Strategia, ja o tym mówiłem na Sesji Rady Miasta.  
Sprawa rynku w mieście wydaje mi się bardzo istotna, nie musimy nazywać tego 
rynkiem, wydaje mi się, że kwestia rewitalizacji Zdroju plus plac powinien się w 
tym rejonie pojawić i to jest bardzo istotne. Zagospodarowanie centrum- jeśli 
jest inwestor prywatny, który posiada te grunty, to on chce na tym zarobić,               
to wiadomo, co musiałoby powstać żeby on mógł zarobić.  On nam nie wybuduje 
parków, nie zrobi alejek, nie będzie dokładał do interesu, nie znam go i nie wiem 
kto to jest. W ten sposób centrum zostanie tajemnicą przez następne 10 -20 lat,  
oby nie ale może przez następne pokolenie.  
Temat kolei- walczyliśmy ponad podziałami, stawialiśmy czoła pani naczelnik 
Mireckiej, której tutaj nie ma, co do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego, dobrze, że się nie udało, dobrze, że mamy taki pomysł.  
Musimy sobie zdawać sprawę, iż jeśli połączenie kolejowe do Katowic będzie 
wynosiło ponad 55 minut, to wysiadamy- nie ma szans. A to jest nie osiągalne.  
Tereny poprzemysłowe – mieliśmy kiedyś Agencję Rozwoju Miasta, którą w 
jednej kadencji tworzyłem, w następnej likwidowałem, bo straciła ona sens w 
trakcie istnienia. W promocji nauki AGH i Jastrzębska Spółka jest naszą nadzieją i 
przyszłością tego miasta w najbliższym okresie. Rozwój wielokierunkowego 
kształcenia staje się problemem także w innych miastach takich jak Rybnik – 
poszczególne uczelnie wycofują się.  
Rynek – rynek w Cieszynie też jest pusty wieczorami, rynek w Katowicach – 
prezydent Uszok męczy się z nim 20 lat, dopiero teraz jest koncepcja, więc nie 
od razu rynek zbudowano. Uważam, iż powinniśmy się zdecydować na koncepcję 
rozwoju miasta dwukierunkowo, albo będziemy tworzyli alternatywy dla 
górnictwa albo trzymamy się górnictwa. Alternatywą w moim odczuciu jest 
określenie z lat 70, 80, że tutaj jest sypialnia, nie ma co robić. Może uznajmy, że 
jest to jakaś „sypialnia”  w pozytywnych znaczeniu dla regionu, może tutaj są 
tańsze mieszkania, może będziemy rozwijać budownictwo wielorodzinne, może 
szkoły będą oparte na mniejszej ilości uczniów w klasach, co ściągnie z zewnątrz 
ludzi młodych. Może to jest jakaś nowa szansa, którą moglibyśmy wykorzystać. 
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Może należałoby zwiększyć ilość żłobków, szansą dla nas jest rozwój opieki pro-
socjalnej dla ludzi młodych, aby odświeżyć pokoleniowo nasze miasto i taki 
program rozwoju widziałbym panie przewodniczący w przyszłości.  
 
Tadeusz Sławik 
Co będzie, jeśli górnictwa za 10 czy 20 lat nie będzie, pytanie – czy mamy 
budować tę alternatywę czy nie? Na to pytanie winien każdy sobie odpowiedzieć.  
 
Jerzy Lis 
Uczestniczyłem w tworzeniu Strategii, więc wiem, z jakimi dylematami się 
spotykaliśmy, ile razy dyskutowaliśmy i omawialiśmy tematy, zanim ten projekt 
powstał. Podwaliny do tego stworzyło opracowanie na temat perspektyw 
rozwojowych miasta Jastrzębia-Zdroju. Pracując nad tym myśleliśmy, w jaki 
sposób zaradzić negatywnym zjawiskom, jakie zachodzą w naszym mieście, aby 
stworzyć miasto przyjazne mieszkańcom. Chcę podziękować Przewodniczącemu, 
że na dzisiejszej Sesji Strategia jest przedstawiana gdyż na poprzedniej Sesji nie 
mogłem być obecny ze względu na chorobę.  
Moje zaniepokojenie wywołał fakt, iż pojawił się zapis „strefa centrum”. Jest to 
temat bardzo kontrowersyjny, sposób przedstawienia, iż należałoby rozpocząć 
rozmowy z właścicielami, uważam że jest to bezsensowne. Czy to należy 
wpisywać do Strategii rozwoju miasta to bym się zastanowił, tego bym tu nie 
podkreślał. W Strategii zostało wpisane że należy stworzyć przestrzeń społeczną 
na gruncie m. in. Jaru Południowego, z czego jestem bardzo zadowolony bo jest 
to piękne miejsce, o które należy zadbać.  
Zamknięte szkoły w mieście – na to można wpłynąć, ze względu na charakter 
stosunków podległościowych. Jest to zadanie nauczycieli, Wydziału Edukacji, 
skąd się to bierze, że nasze szkoły są w różnych rankingach na dalekich 
miejscach. Jeśli mamy tutaj szkoły zamknięte, to znaczy, że młodzież jest 
nieodpowiednio prowadzona, gdyż, widzimy, jeśli są organizowane imprezy 
miejskie, organizowane są obchody święta uroczystości państwowej, to wtedy 
dużo młodzieży przychodzi. W innych przypadkach – ilości znikome.  
Właściwym wnioskiem z którym wyszliśmy jest także fakt, iż zostało ogłoszone, 
iż będzie dyskusja miejska, w terminie do 13 listopada wszyscy mieszkańcy, 
organizacje społeczne, wszystkie organizacje starające się mieć wpływ na  życie 
naszego miasta, na to, żeby budżet był partycypacyjny.   
 
Łukasz Kasza 
Odnosząc się do tego, co było przedstawione opowiem o tym, jak to widzą ludzie 
młodzi. W trakcie studiów poznałem mnóstwo młodych ludzi, którzy mówili, iż na 
Śląsku mały dobrze, nie jest trudno o pracę, wszędzie jest blisko.  
W naszym mieście brakuje dobrego połączenia logistycznego z centrum Śląska, 
bardzo dobrze, iż w tej koncepcji mówi się o połączeniu z Katowicami nawet, jeśli 
na dzień dzisiejszy jeszcze do końca nie wiemy, jak by to miało funkcjonować, 
nawet jeśli sobie zdajemy sprawę, iż samorząd nie do końca jest władny w tej 
gestii samemu coś zrobić. My nie musimy na siłę wszystkich instytucji 
sprowadzać do miasta, to jest bardzo kapitałochłonne, wiąże się z ogromnym 
ryzykiem. Jeśli umożliwimy ludziom dobry kontakt z centrum, z Katowicami, to 
wiele instytucji nie trzeba na siłę tu sprowadzać. Perspektywa jest do roku 2020, 
wiele z tych projektów ma szansę wejść w życie, trzeba jednak trzymać rękę na 
pulsie bo mam wrażenie że najbliższe lata, 7 lat, bardzo szybko minie, przed 
nami wyzwanie, co w tym krótkim jednak okresie zrobić.  
Bardzo ważny temat jakim jest edukacja winien doczekać się opracowania na 
podobnych  zasadach, sama edukacja to temat bardzo obszerny, profile nauki od 
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małych dzieci do ludzi, którzy chcą uczestniczyć w życiu gospodarczym miasta               
i regiony, sprawy lokalowe, stan techniczny szkół,  kwestie demograficzne, etaty 
nauczycieli. Są to tak duże i skomplikowane wyzwania, iż powinno mieć miejsce 
w ramach tej koncepcji znacznie szerzej niż pojedyncze punktowe elementy czy 
problemy, choć dobrze, że są one wychwycone.  
 
Tadeusz Sławik 
W toku prac warsztatowych pojawiała się koncepcja, aby edukacja była czwartym 
polem strategicznym. Ostatecznie w toku dyskusji zwyciężyła koncepcja aby były 
trzy pola, a edukacja w polu wspólnoty była bardzo mocno skoncentrowana                  
i rozpisana. Są to bardzo duże środki budżetowe, jest prośba o doprecyzowanie.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
Odnoszę wrażenie, iż opracowany jest dobry dokument, twór wielu osób, które 
współuczestniczyły w opracowaniu Strategii rozwoju miasta. Przedstawiona wizja 
i misja jaka jest tutaj przedstawiona oraz cele strategiczne są spójne, 
kompatybilne, dają perspektywę nie na najbliższy rok ale na lata. Nawet jeśli w 
następnych kadencjach pojawią się ci, którzy będą mówić że są ojcami tej 
strategii to dobrze, bo sukces ma wielu ojców. 
Miasto powstawało i rozwijało w latach 60-tych i 70-tych. Rozwój został 
przerwany, wizja architektów została zahamowana. Miało być to miasto około 
150-tysięczne, był Prezydent Polok, który wskazywał, iż tutaj będzie centrum 
naszego miasta i przedstawiał plany i to się nie ziściło. Dobrze, że mówimy                    
o multicentryźmie czyli wykorzystamy poszczególne elementy w dzielnicach 
naszego miasta którą będą pełnić formę centrum w różnych działaniach: 
sportowych, kulturalnych i innych. Jeśli mówimy o rynku, padały różne 
przykłady, mogą być rynki, które są przyjazne i integrują lokalną społeczność, 
lub inne, które stanowią tylko przestrzeń np. na której znajdują się instytucje czy  
węzeł komunikacyjny. 
Jestem przekonany, że nie jest to program „do szuflady” ale program realny, 
może nie we wszystkich dziedzinach. Kolejnictwo, jeśli ma powstać, będzie 
wymagała kosztów i działań, możemy tylko lobbować, do tego nasze możliwości 
będą się odnosić.  
W analizie typu SWOT mamy określenie - nasilanie się zjawisk patogennych tzw. 
blokersi z młodymi emerytami. Być może w naszym mieście, młodzi emeryci po 
przejściu na emeryturę popadają w zachowania patogenne, często też  młodzi 
emeryci, górnicy, którzy przyjechali tutaj za pracą i warunkami mieszkaniowymi, 
po zakończeniu pracy – wracają do swoich miejsc.  
Dziękuję wszystkim twórcom Strategii, mam nadzieję, że będzie ona 
rzeczywistym dokumentem, który daje wizję i nadzieję.  
Bernadeta Magiera 
Mam propozycję, abyśmy zaznajomili się z tym dokumentem, przeanalizowali                     
i spotkali na sesji nadzwyczajnej gdzie będziemy mogli prowadzić dyskusję. 
 
Tadeusz Sławik 
Metodologia jest inna, jest czas na lekturę, wnioski na tej Sesji, a także                    
na konsultacji, jest Komisja Polityki Gospodarczej 19 listopada br., na którą 
wszyscy są zaproszeni.  
 
Bernadeta Magiera 
Dzisiejszy dzień przez Świętem, późna pora, dwadzieścia uchwał                           
do przegłosowania, stąd moja propozycja.  
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Tadeusz Sławik 
19 listopada br. zapraszam wszystkich radnych na posiedzenie Polityki 
Gospodarczej, jest czas na zapoznanie się z tym fascynującym dokumentem do 
tego czasu.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Cieszę się, iż jest element „zachowanie i poprawa stanu środowiska naturalnego” 
gdyż ten element zawsze z rozwojem środowiska przegrywa. Jest ogromnym 
plusem miasta, że umiemy pogodzić rozwój gospodarczych z zachowaniem 
walorów przyrodniczych i przestrzennych. Harmonia i możliwość wykorzystania 
tych walorów przez nasze miasta jest często podkreślana.  
 
Janusz Tarasiewicz  
Chcę podziękować byłemu Prezydentowi, że po dwunastu latach udzielił mi 
rzeczowej odpowiedzi, bo wówczas jej nie miałem. Wówczas sesje były do 23. 
Wtedy właśnie podjęto decyzję w godzinach blisko przed północą, o tym, co tam 
ma się znajdować, proszę mi powiedzieć, to też świadczy o tym, że byłą 
koncepcja ludzi działających społecznie, co do tych obszarów. Bo w naszym 
mieście przyjęło się tak, że wolimy sprzedać tereny wywłaszczone mocą ustawy 
na inną działalność, w tym wypadku na budownictwo mieszkaniowe, co 
potwierdziły kontrole, a potem sprzedać na inny cel i zabezpieczyć w mieście 
potężne środki na roszczenia związane z odszkodowaniami. Niestety mamy 
przykład ul. Podhalańskiej 1450 tys. zł., to nie jest wirtualne.  
Do twórców Strategii zwracam się, o rozważenie aspektów prawnych, czy prawa 
nabyte dla się odebrać poprzez zmianę kolejnych planów zagospodarowania 
przestrzennego, bo ja sądzę, że ówcześni właściciele nastawieni tylko na zysk nie 
pozwolą i będą walczyć, i będą wygrywać bo to jest dla nich krocie, które w 
przyszłości mogą jeszcze większe zyski przynieść. Jest to w moim przekonaniu 
książka pobożnych życzeń zawierająca pewien katalog. Chciałbym, aby twórcy 
Strategii wzięli pod uwagę, ewentualnie przyszłe aspekty i dali podstawy do tego, 
by ominąć coś, co może być  kwestionowane na drogach postępowań 
administracyjnych, ja się mogę mylić, ale obawiam się, że jest to niemożliwe do 
przeskoczenia. Sam powiem, próbować trzeba, sam będę zwolennikiem takich 
działań, ale obawiam się, że te kilkanaście lat temu decyzja zapadła i nikt praw 
nabytych nie odda.  
 
Tadeusz Sławik 
Panie radny, pan chyba niedokładnie przeczytał zapisy… 
 
Janusz Tarasiewicz 
W ogóle nie przeczytałem, bo nie było możliwości, ale pan wspomniał, że być 
może będzie potrzeba zmienić plany zagospodarowania przestrzennego, a to, że 
niektórym radnym się śpieszy, i zwracają mi uwagę, że będzie spotkanie, to nie 
tędy droga, bo skoro temat wpisano i wprowadzono temat dyskusja to bądźmy 
cierpliwi, mamy gratyfikację w postaci diety, naszym zakichanym obowiązkiem 
jest choćby do rana tu siedzieć.  
 
 
 
Tadeusz Sławik 
Popieram pana zdanie, że to była zła decyzja dotycząca planu w strefie centrum, 
bo nam się to czkawką odbija do dzisiaj, możemy stworzyć coś dla miasta tylko 
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wtedy, jeśli  uda nam się dogadać z właścicielami gruntów, czy nam się to uda, 
czas pokaże.  
 
Krzysztof Baradziej 
Mówi pan, że pan nie wie czy zmiana planów, a roszczenia, a właściciele -  
gospodarzem planu zagospodarowania przestrzennego jest Rada Miasta, która 
może plan dowolnie zmieniać według swego uznania, po przeprowadzeniu 
procedury. Jedynym zagrożeniem przy zmianie planu jest to, iż jeśli dana 
nieruchomości w wyniku uchwalenia nowego planu straci na wartości to takiemu 
właścicielowi przysługuje roszczenie do miasta. Niepotrzebna jest demagogia, 
pana ton trybuna ludowego, tylko trzeba się trochę douczyć. A pan jest już 
trochę w Radzie, więc chyba warto byłoby w jakąś ustawę zajrzeć w jedną, drugą 
lub w tą kluczową o zagospodarowaniu przestrzennym, a ona jest dość prosta.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Jestem zdumiony, że pan jest zdumiony, ale to już pana natura. 
 
Tadeusz Sławik 
Projekty kluczowe to obwodnica miasta – czyli obwodnica od węzła w Mszanie do 
Cieszyńskiej przez ulicę Ranoszka i Wyzwolenia jest duża szansa realizacji, 
dzisiaj informacja pana Prezydenta, że jest szansa pozyskania środków na ulicę 
Wyzwolenia. Mielibyśmy więc dwie obwodnice miasta tj. Drogę Główną 
Południową i drugą obwodnicę przeprowadzającą ruch tranzytowy szczególnie w 
kierunku Podbeskidzia.  
Drugi temat- rewitalizacja kolei, budowa szynobusu. Wydawało się, że jest to 
rzecz nierealna, Rada podjęła uchwałę. Odbyło się spotkanie przedstawicieli 
samorządów z Żor i Pawłowic. Dwie Rady podjęły uchwałę w tej sprawie 
wyrażając wolę wspólnego działania. Było ustalenie, iż przygotowujemy list 
intencyjny , aby wspólnie złożyć wniosek do Ministra Transportu. Czy tak się 
stanie, nie wiem, natomiast my na tej ścieżce jesteśmy dużo dalej. A to, co 
jeździ po wybudowanych torach, szynobusy, to jest zadanie Marszałka. Środków 
na kolej będzie dosyć w środkach unijnych, czy je na ten cel uzyskamy- nie 
wiem, natomiast podjęliśmy działania. Ścieżka jest daleko ale nie należy z niej 
rezygnować.   
Trzeci temat- budowa Centrum Innowacji, Biznesu, jest potrzeba, musimy 
potencjał naukowy wykorzystać, organizatorem winien być samorząd,  pan 
Prezydent powoła Zespół, aby tę uchwałę wykonać.  
Ośrodek Wypoczynku Niedzielnego- decyzja podjęta, będziemy to wykonywać, 
pytanie – w jakim czasie i jakie elementy OWN czy tylko remont czy inna 
koncepcja. W budżecie tego roku mamy pieniądze na koncepcję.  
 
Marian Janecki 
Strategia nie jest tożsama z wieloletnim planem inwestycyjnym. Strategia jest 
dokumentem potrzebnym do tego, gdy będziemy sięgali po środki zewnętrzne, 
musimy dopasować je do możliwości, które daje nowy okres planowania. W 
poprzednich kadencjach były uchwalane Strategie, doskonale państwo wiecie, że 
albo to jest zrealizowane albo w dużym stopniu zrealizowane. Rewitalizacja 
Zdroju- robimy cały czas systematycznie, zagospodarowanie terenów po byłej 
kopalni Moszczenica – robimy, poprawa układu komunikacyjnego w mieście, 
robiona jest obwodnica miasta. Ośrodek akademicki w Jastrzębiu-Zdroju – 
wyremontowaliśmy i przygotowali  budynek, jednak nie do końca mamy wpływ 
na to, co będzie się działo w zakresie przepisów ustawy.  
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Strategie wyznaczają pewne kierunki i my to realizujemy, może nie wszystko da 
się osiągnąć i zrealizować. Wypowiadałem się na temat kolei, jeśli kolej jechałaby 
tak samo długo do Katowic, to nie ma sensu, bo to szkoda pieniędzy, może nie 
tylko kierunek Katowice, a Zebrzydowice- Katowice. Rozumiem że celem 
głównym jest skomunikowanie z Katowicami i za tym jestem jak najbardziej. 
Dziś zmienił się układ komunikacyjny i łatwiej dojechać do Gliwic.  
Strefa centrum, zapisane jest tak, iż ma się pojawić nowa strefa publiczna. Na 
dziś właścicielem jest inwestor prywatny, który w 2008 roku miał przygotowany 
projekt porozumienia, koncepcję budowy dużego centrum handlowego. Parę lat 
temu mówiliśmy, iż musimy mieć taki rynek, jak w innych miastach, a dziś 
zdajemy sobie sprawę, że to miasto jest inaczej zabudowane. Mówimy o tym, że 
przestrzenie mają być w poszczególnych dzielnicach. Pewne rozwiązania 
przedstawię państwu w projekcie budżetu miasta i będziemy na ten temat 
dyskutować. OWN- dyskutujemy nad rewitalizacją pewnych obszarów, natomiast 
dzisiejsze rozdanie środków unijnych polega na tym, iż diagnozuje się pewne 
problemy społeczne i połączyć ten problem z rewitalizacją danego terenu. Chcąc 
rewitalizować OWN musimy stworzyć program w jaki sposób ten teren ma być 
wykorzystany dla rozwiązania problemów społecznych. Nie jest to łatwe, jednak, 
jeśli jest możliwość wykorzystania środków unijnych to czemu tego nie próbować 
wykorzystać. Czy się to uda- trudno powiedzieć. Realizacja strategii jest zależna 
zawsze od ilości środków finansowych, którymi dysponujemy, jeśli będziemy 
miastem zasobnym to to zrealizujemy, obojętnie czy te środki będą pochodzić z 
budżetu miasta czy z zewnątrz. Ważny jest głos pana Janusza, aby popatrzeć na 
to, jak to wygląda z tymi poprzednimi. Chyba nigdy się nie uda zrealizować 
Strategii w 100%, ale były kierunki wytyczone i one są realizowane. 
 
Krzysztof Gadowski – Poseł na Sejm RP 
Przysłuchuję się dyskusji i jestem pod wrażeniem, tego, że ta Strategia                   
się tworzy, tu chciałem panu Przewodniczącemu podziękować. Trzeba mieć wizję,              
w którym kierunku się idzie i wytyczać cele. Pan prezydent Ogiegło mówił o 
poprzednich Strategiach, wyznaczyliśmy szkielet działania, być może był jeden 
błąd, że nas Rada nie zmobilizowała w swojej uchwale do corocznego 
sprawozdania z realizacji tego działania. Trzeba stawiać sobie cele ale 
jednocześnie twardo stąpać po ziemi. Budżet Unii Europejskiej ma swoje 
priorytety, na początku były te środki na ronda, remonty dróg, później były duże 
pieniądze, można było dopisywać do Strategii woj. Śląskiego. Dziś Rada zaczyna 
pracę, a realizować będzie kilka kolejnych Rad. Zwracam uwagę, iż środki unijne 
trzeba łapać w tych perspektywach i priorytetach, które mamy. Uważam, że ta 
Strategia winna współgrać z wieloletnim planem inwestycyjnym miasta. Każdy 
powinien brać te projekty, które przygotowywał wcześniejszy i następny 
prezydent i je realizować. Bardzo mądrze powiedział radny Sejmiku 
Wojewódzkiego i pan Janusz – patrzmy na to, jakbyśmy w domu próbowali sobie 
napisać dalsze etapy rozwoju. Tych wątków rozwoju jest bardzo dużo. Jestem 
zdania, że im większa grupa dyskutuje, tym dyskusja jest bardziej owocna, 
zawsze jest ten, który pobudza do działania i tą osobą jest pan Prezydent. 
Dziękuję i gratuluję że ten projekt jest.  
 
Grzegorz Matusiak- Poseł na Sejm RP 
Jest nam bardzo przykro, że ostatni pociąg, który był w Jastrzębiu był jeszcze za 
czasów pana Janusza. Niestety nic się nie stało, aby tę kolej odbudować. Ten 
dokument jest bardzo ambitny, ale aby założenia zrealizować, to musi być 
przewidywalna polityka państwa czyli obecnej koalicji czyli PO – PSL, bo pan też 
mówił o koalicji panie Januszu, chyba pan miał na  myśli koalicję PO-PSL. Ta 
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koalicja musi dać szansę samorządom, bo na razie to samorządy dostają 
zadania, a nie dostają środków. Żeby zrealizować ambitne plany inwestycyjne to 
trzeba mieć środki. Przychylam się zdania radnego Łukasza Kaszy, który 
zaprezentował bardzo merytoryczną wypowiedź w temacie, następne wypowiedzi 
będą realizowane podczas Komisji, która odbędzie się 19 listopada.  
 
Tadeusz Sławik 
Zamykam dyskusję, dziękuję wszystkim osobom współpracującym nad 
stworzeniem tego dokumentu i jeszcze raz zapraszam na posiedzenie otwarte 
Komisji w dniu 19 listopada br. 
 
Ad.10. 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.125.2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta głosami:  za – 11, 
przeciw –2,  wstrzymujących się -4. 
 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  37 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady  
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie  
budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  

Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne 
 
Janusz Tarasiewicz 
Mam pytanie dotyczące nagrzewnicy w Domu Zdrojowym – co się wydarzyło, że 
trzeba teraz środki, o czym mówi autopoprawka, ponieważ autopoprawka nie 
była też na komisjach przedstawiana więc bardzo proszę o odpowiedź.  
 
Maria Pilarska- Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Nagrzewnica w Domu Zdrojowym została wykonana w lutym 2011 roku, koniec 
stycznia 2012,  kiedy temperatury przekraczały 30 stopni,  usytuowana nad 
przestrzenią sceny w Domu Zdrojowym pod dachem, przy takich temperaturach, 
przy chwilowym zaniku energii elektrycznej po prostu przemarzł przewód. 
Dokonane zostały oceny specjalistów w tym zakresie i takie przyczyny zostały 



25 

 

podane. Odbyło się szereg spotkań z wykonawcą, niestety ta sytuacja była nie do 
przewidzenia.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Nie do końca mnie ta odpowiedź satysfakcjonuje, ponieważ pani mówi styczeń, 
niskie temperatury, mamy ostatni tydzień października, co robiono przez ten rok 
czasu? Z projektantem i wykonawcą rozmawiano przez blisko rok czasu żeby 
teraz dopiero środki zabezpieczyć? Co z naprawą gwarancyjną? Czy żaden termin 
gwarancyjny tego nie obejmował? To jest kolejny po Hali problem. 
 
Maria Pilarska 
Jeśli chodzi o Halę, to po wielu spotkaniach okazało się, że problem został 
rozwiązany i ta naprawa będzie wykonywana przez wykonawców. Jeśli chodzi o 
nagrzewnicę to jest tak, że koniec stycznia- luty 2012 wykonano oceny 
techniczne tego, co się stało. Dzisiaj mamy rok 2013, zima 2012-2013 Dom 
Zdrojowy funkcjonował bez tej nagrzewnicy, bo to jest nagrzewnica tylko nad 
sceną, a nie w całym Domu Zdrojowym. Dobrze by było, żeby tą nagrzewnicę 
wykonać aczkolwiek do samego funkcjonowania nie jest taka konieczna, ona 
poprawia warunki funkcjonowania.  
 
Franciszek Franek 
Pani mówi coś o przewodach w tej nagrzewnicy…. 
 
Maria Pilarska 
Nagrzewnica to jest system przewodów wymiennika ciepła, który jest uzyskiwany 
z centralnego ogrzewania, przetwarzany i wydmuchiwany na zewnątrz.  
 
Franciszek Franek 
Wisi nad sceną? 
 
Maria Pilarska  
Jest na samym poddaszu, wejście od strony sceny poprzez wysoką drabinę.  
 
Franciszek Franek 
Ciepło zawsze ucieka do góry…. trzeba na nogi grzać, żeby się zagrzać.  
 
Maria Pilarska 
Właśnie ucieka do góry … dlatego trzeba …. Proszę pana ani pan radny, ani ja nie 
jestem specjalistą w tym zakresie, projekt był wykonany, wykonano to zgodnie z 
projektem.  
 
 
Paweł Jagodziński 
Trzeba dodać iż nad całym Domem Zdrojowym pieczę sprawuje konserwator 
zabytków. 
 
Maria Pilarska 
Konserwator nie pozwala żadnego urządzenia montować na sali w widocznym 
miejscu.  
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Ryszard Piechoczek 
Zadaję pytanie w imieniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej- w załączniku nr 1 
dział górnictwo i kopalnictwo, zwiększa się dochody o kwotę 779 tys. w związku                    
z zawarciem umowy z JSW w sprawie wypłaty odszkodowania z tytułu szkód 
górniczych powstałych w budynku przy ul. Pszczyńskiej  294. Czy te środki 
zostaną przekazane na remont budynku przy Pszczyńskiej 294. 
 
Beata Olszok- Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości 
Środki, które uzyskujemy, jest na naprawę, zawieramy tu ugodę. Następnym 
etapem są kolejne środki czyli utracone korzyści z wynajmu 16 lokali. Chcemy 
tak prowadzić sprawę, żeby rozbiórka została prowadzona przez Kopalnię. Około 
250 tysięcy otrzymamy środków za utracone korzyści, będziemy proponować aby 
przeznaczyć na budownictwo socjalne bądź pomieszczenia tymczasowe.  
 
Ryszard Piechoczek 
Czy środki nie powinny być przeznaczone na remont? Komisja często dyskutuje 
jak długo te bloki jeszcze wytrzymają, co się stanie, jeśli przyjdzie Inspektor 
Nadzoru Budowlanego i powie: macie pół roku i trzeba się wyprowadzać…. 
 
Beata Olszok 
Stan techniczny tych obiektów nie jest taki, żeby powiatowy Inspektor nam te 
obiekty zamknął, gdyż na bieżąco są wszelkie szkody i naprawy robione ze 
środków budżetu, które mamy na remont.  
 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są dalsze uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.126.2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie  
budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  została przyjęta głosami:  
za – 9, przeciw –4,  wstrzymujących się -2. 

 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  38 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie określenia zasad przyznawania dotacji celowych ze 
środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej,  

Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.127.2013 w sprawie określenia zasad przyznawania 
dotacji celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów  
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inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej,  została 
przyjęta głosami:  za – 17, przeciw –0,  wstrzymujących się -0. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  39 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu  
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na rok 2013,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.128.2013 w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki  
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2013, została przyjęta 
głosami:  za – 17, przeciw –0,  wstrzymujących się -0. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  40 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie parkowania pojazdów samochodowych  
na drogach publicznych oraz wysokości opłat pobieranych z tego  
tytułu na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.129.2013 w sprawie parkowania pojazdów 
samochodowych na drogach publicznych oraz wysokości opłat 
pobieranych z tego tytułu na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój,  została 
przyjęta głosami:  za – 12, przeciw –0,  wstrzymujących się -4. 

 
-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  41 do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie „Programu współpracy z organizacjami  
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy               
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014”,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.130.2013 w sprawie „Programu współpracy                    
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust.3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2014”, została przyjęta głosami:  za – 17, przeciw –0,  wstrzymujących 
się -0. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  42 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie poparcia wspólnego stanowiska Komisji 
Infrastruktury i Ochrony środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, Komisji 
Drogownictwa, Transportu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu 
Rybnickiego oraz Komisji Infrastruktury i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Mszana w sprawie Autostrady A-1 na odcinku Świerklany – Gorzyczki,    
 
Ryszard Piechoczek 
Proszę o odczytanie wniosku Komisji Rady Miasta.  
 
Paweł Jagodziński 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej wniosła wniosek następującej 
treści: Komisja wnioskuje o dodanie zapisu  „Jastrzębie-Zdrój” do nazwy węzła 
Autostrady A-1 na odcinku Świerklany – Gorzyczki,  do uzasadnienia w  projekcie 
uchwały  w sprawie poparcia wspólnego stanowiska Komisji Infrastruktury                   
i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, Komisji Drogownictwa, 
Transportu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Rybnickiego 
oraz Komisji Infrastruktury i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mszana                    
w sprawie Autostrady A-1 na odcinku Świerklany – Gorzyczki. 
 
Krzysztof Baradziej 
Możliwości są dwie: albo zgodnie z prośbą naszych sąsiadów poprzeć to 
stanowisko, albo nie poprzemy. Tablice kierunkowe, zjazdowe, na autostradzie 
będą, natomiast węzeł autostrady znajduje się w Mszanej, więc trudno wymagać 
aby preferowana była inna niż geograficzna nazwa. Z punktu widzenia 
formalnego, nie mam możliwości do stanowiska już podjętego przez inne ciało – 
wprowadzać zmian.  
 
Alina Chojecka 
Jesteśmy za przyjęciem projektu uchwały, wniosek Komisja zgłasza w związku             
z uzasadnieniem, pkt drugi – utrzymanie nazwy Mszana, niezrozumiałym jest 
dlaczego pojawia się ten zapis. Moje zdanie podzielają członkowie Komisji.  
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Janusz Ogiegło 
Historycznie biorąc to była koncepcja, iż węzeł ten ponieważ znajduje się blisko 
naszego miasta, niech się nazywa Jastrzębie. Odpowiadając panu Prezydentowi – 
możemy ten wniosek poprzeć, powiedzieć że w tym zakresie popieramy. Radni 
miasta Jastrzębia proponują dopisać Jastrzębie. Próbować możemy.  
 
Marian Janecki 
Propozycja, którą kiedyś zgłaszałem to było Mszana – Jastrzębie-Zdrój.  
 
Roman Foksowicz 
Wójt Mszana, z którym wielokrotnie rozmawiałem, będzie bronił nazwy Mszana. 
Dobrym pomysłem będzie próba zmiany tej nazwy, jesteśmy największym 
miastem za granicą od strony Czech. Myślę, że są szansę, aby spróbować 
zmienić tę nazwę, choć będzie opór ze strony Mszanej.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Myślę, że niepotrzebnie dyskutujemy, będzie to sygnał dla gminy Mszana,              
że warunkowo dajemy poparcie, pod warunkiem, że ujmiecie. Najwyżej nie 
będzie uwzględnione. Ja uważam, że jak najbardziej z poprawką Komisji należy 
to przyjąć i wnioskuję, żeby skończyć dyskusję i zacząć głosować.  
 
Alina Chojecka 
Prawem każdego samorządu jest pewna niezawisłość, nie możemy jednak 
ingerować w projekty uchwał i uzasadnienia, które zostały firmowane przez te 
organy, które tam się pojawiły. Natomiast uważam, że Przewodniczący Rady 
Miasta w imieniu Rady Miasta i Prezydent Miasta w imieniu swoim i swoich 
pracowników powinni wystąpić z odrębnym pismem. Jakiś sygnał powinien pójść, 
niezależnie z jakim skutkiem.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Nie wiemy, co popieramy, być może że zamiaruje się nazwać w ogóle inną 
nazwą, bo jeśli autorzy piszą: utrzymania nazwy węzła Mszana, przychylam się 
do rozwiązania proponowanego przez panią radną Alinę Chojecką.  
 
Jerzy Lis 
Uważam, że Komisje z Powiatów wodzisławskiego, rybnickiego i Mszana spotkały 
się i ustaliły. Z nami tego nie ustalały, wystąpiły tylko z wnioskiem o poparcie. 
Wnioski nasuwają się same, wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej                           
i Przestrzennej powinien być poparty. 
 
Elżbieta Siwiec 
Jeśli zagłosujemy za tą uchwałą, to dajemy poparcie dla nazwy „Mszana”, jeśli 
tego nie zrobimy, to będziemy walczyć o nazwę Jastrzębie. Więc apeluję o 
przemyślenie tej sprawy bo jeśli ją dzisiaj przegłosujemy, to dajemy 
przyzwolenie na nazwę Mszana, a tego byśmy nie chcieli.  
 
Janusz Ogiegło 
Popieram linię pana Prezydenta Janeckiego, który powiedział, że jest uchwała,  
dopiszmy Jastrzębie w tej chwili i głosujmy. 
 
 
 



30 

 

 
 
Marian Janecki 
Należałoby zastrzec, że proponujemy nazwę „Mszana-Jastrzębie-Zdrój”. Wniosek 
Komisji wtedy ma sens, kiedy nie odnosi się do uzasadnienia, a do tego,                
że w paragrafie 2 dopisuje się Jastrzębie-Zdrój. 
 
Alina Chojecka 
Uzasadnienie sprowokowało nas do sformułowania wniosku. 
 
Roman Foksowicz 
Uchwała mówi o przyjęciu apelu Komisji z Rybnika i Wodzisławia, jakiekolwiek 
zapisy wydają mi się bezsensowne. Albo przyjmujemy apel gmin albo nie, to jest 
proste.  
Proponują wycofanie uchwały z porządku obrad dzisiejszej Sesji Rady Miasta.  
 
Tadeusz Sławik  
Jeśli naszą wolą jest aby w nazwa Jastrzębie-Zdrój pojawiła się,  na dzień 
dzisiejszy należy ten projekt uchwały wycofać, na następnej Sesji przyjmijmy 
uchwałę naszą, gdzie nazwa Jastrzębie-Zdrój pojawi się w nazwie węzła.  
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad poprzez wycofanie projektu uchwały 
w sprawie poparcia wspólnego stanowiska Komisji Infrastruktury i Ochrony 
środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, Komisji Drogownictwa, Transportu, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Rybnickiego oraz Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mszana w sprawie 
Autostrady A-1 na odcinku Świerklany – Gorzyczki,     

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
Kto z radnych jest za przyjęciem wniosku w proponowanym brzmieniu ? 
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad poprzez wycofanie projektu 
uchwały w sprawie poparcia wspólnego stanowiska Komisji 
Infrastruktury i Ochrony środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 
Komisji Drogownictwa, Transportu, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu Rybnickiego oraz Komisji Infrastruktury i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mszana w sprawie Autostrady A-1 
na odcinku Świerklany – Gorzyczki,    został przyjęty głosami:  za – 23, 
przeciw –0,  wstrzymujących się -0. 

-Stwierdzam, że  wniosek Rada Miasta przyjęła jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  43 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na posługiwanie się herbem miasta 
Jastrzębie-Zdrój przez Centrum Kształcenia i Usług Sp. z o.o.,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - negatywnie 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
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Projekt uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na posługiwanie się 
herbem miasta Jastrzębie-Zdrój przez Centrum Kształcenia i Usług Sp. z 
o.o., został odrzucony. Głosowanie radnych: za – 6, przeciw –6,  
wstrzymujących się -8. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta odrzuciła.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  44 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę prawa własności nieruchomości gruntowych niezabudowanych bez 
obowiązku dokonywania dopłat,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne 
 
Lucyna Maryniak 
Wszystkie projekty mają nagłówek jednakowo brzmiący, proszę powiedzieć                   
o jaką działkę chodzi.  
 
Daniel Zarzycki- Naczelnik Wydziału Mienia 
351/35  i  1260/82  
 
Lucyna Maryniak 
Proszę o uprzystępnienie tego projektu uchwały.  
 
Daniel Zarzycki 
Przedmiotem projektu uchwały jest uchylenie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę prawa własności nieruchomości gruntowych niezabudowanych 
bez obowiązku dokonywania dopłat. Postępowanie w sprawie zamiany 
nieruchomości gruntowych prowadzone jest od 2007 roku. Postępowaniem objęte 
są działki Miasta 351/35 i 1260/82 o łącznej powierzchni 0.1221 ha, obręb 
Jastrzębie Zdrój, oraz działki Województwa Śląskiego nr 733/21 i 735/21 o 
łącznej powierzchni 0.1344ha, obręb Jastrzębie Zdrój. W dniu 26 marca 2009 
roku Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
na dokonanie powyższej zamiany. Początkowo planowano dokonać zamiany w 
oparciu o art. 14 ust. 3 ustawy o gospodarce nieruchomościami tj. zamiany 
pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego bez dokonywania dopłat. Przy 
zamianie nieruchomości działki Miasta byłyby zwolnione z podatku VAT natomiast 
co do działek Województwa Śląskiego podatek VAT zostałby naliczony. W takim 
stanie prawnym, zamiana okazała się dla Województwa najmniej korzystnym 
trybem nabycia co sprawiło, że pismem z dnia 10 maja 2013 roku Zarząd 
Województwa Śląskiego zasugerował odstąpienie od zamiany nieruchomości 
gruntowych oraz zwrócił się z propozycją nabycia działek stanowiących własność 
Miasta w trybie art. 14 ust. 1 ustawy  z dnia 21 grudnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami za cenę obniżoną do 1% ich wartości, proponując jednocześnie 
Miastu sprzedaż niezabudowanych działek nr 733/21 i 735/21 za cenę obniżoną 
także do 1% ich wartości. 
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Lucyna Maryniak 
Czy dla gminy jest niekorzystne? 
 
Krzysztof Baradziej  
Jest potrzeba zamienić się gruntami między Marszałkiem, a Jastrzębiem.  
Jeśli zrobimy zamianę, to zapłacimy VAT  do budżetu państwa. Aby uniknąć tego, 
chcemy skorzystać z prawnej możliwości uniknięcia płacenia VAT- u poprzez 
zakup ziemi od Marszałka, a sprzedaż naszej ziemi Marszałkowi – obniżamy cenę 
w granicach 1% i unikamy płacenia VAT. 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.131.2013 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zamianę prawa własności nieruchomości 
gruntowych niezabudowanych bez obowiązku dokonywania dopłat, 
została przyjęta głosami:  za – 15, przeciw –1,  wstrzymujących się -2. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  45 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu  
gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój prawa własności nieruchomości gruntowych, 
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.132.2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 
zasobu gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój prawa własności 
nieruchomości gruntowych, została przyjęta głosami:  za – 15, przeciw –
0,  wstrzymujących się -3. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  46 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze  
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność  
Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy Al. Jana Pawła II, 
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

 
Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
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- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.133.2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej, stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonej przy Al. Jana Pawła II, 
została przyjęta głosami:  za – 15, przeciw –1,  wstrzymujących się -2. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  47 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od osoby  
prawnej i osoby fizycznej prawa użytkowania wieczystego,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.134.2013 w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie od 
osoby prawnej i osoby fizycznej prawa użytkowania wieczystego, 
została przyjęta głosami:  za – 15, przeciw –1,  wstrzymujących się -2. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  48 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  do gminnego zasobu 
nieruchomości od osoby fizycznej prawa własności nieruchomości gruntowych,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Lucyna Maryniak  
Proszę o uprzystępnienie tego projektu uchwały.  
 
Daniel Zarzycki  
Osoba fizyczna będąca byłym właścicielem działek 1365/33 i 1439/33, które 
zostały przejęte na podstawie decyzji Wojewody Śląskiego o sygn. 
IF/III/5340/6/08 z dnia 30 września 2008 r. oraz IF/IIIa/5340/36/10 z dnia 1 
lutego 2011 r., złożyła wniosek o wykup od niej działek 1440/33  o powierzchni 
0.3480 ha i 1366/33 o pow. 0.1074 ha. Działki objęte wnioskiem o ich wykup na 
rzecz Gminy powstały z podziału działek 1108/33 oraz 1161/17 i 1163/17. 
Przejęcie przez Województwo działek 1365/33 i 1439/33 spowodowało, że po 
wybudowaniu Drogi Głównej Południowej, dotychczasowy sposób korzystania z 
działek 1440/33 i 1366/33 tj. wykorzystywanie obecne na cele rolnicze nie 
będzie możliwe, gdyż działki objęte wnioskiem zostały przecięte przez budowaną 
drogę i dojazd z jednej działki do drugiej znacznie się wydłuży. Stan taki zgodnie 
z art. 13 ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
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przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, który mówi, że 
jeżeli przejęto pod inwestycję drogową część nieruchomości, a pozostała część 
nie nadaje się do prawidłowego wykorzystania na dotychczasowe cele, właściwy 
zarządca drogi jest obowiązany do nabycia na wniosek właściciela lub 
użytkownika wieczystego nieruchomości, w imieniu i na rzecz Skarbu Państwa 
albo jednostki samorządu terytorialnego tej części nieruchomości, obliguje 
Prezydenta Miasta do jej nabycia. Zgodnie z Miejscowym Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Jastrzębie-Zdrój – Uchwała nr 
XII/121/2007 Rady Miast Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki 
Pochwacie o symbolu roboczym P74 w Jastrzębiu-Zdroju – działka 1440/33 
znajduje się w strefach: 1 PWs-tereny gospodarki masami skalnymi i ziemnymi, 
1 ZR – tereny zieleni nieurządzonej i tereny rolnicze o znaczeniu 
bioklimatycznym, oraz działka 1366/33 znajduje się w strefach:1 R – tereny 
rolnicze, 6 KDZ – tereny ulic i dróg publicznych zbiorczych. Biorąc pod uwagę 
powyższe argumenty strony, jak i treść art. 13 ust. 3 ustawy o szczególnych 
zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, uznać 
należy za zasadne nabycie od wnioskodawcy przedmiotowej nieruchomości. 
Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miasta projekt niniejszej uchwały celem 
uzyskania zgody na ich nabycie do zasobu nieruchomości.  

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.135.2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  
 do gminnego zasobu nieruchomości od osoby fizycznej prawa własności 
nieruchomości gruntowych,  została przyjęta głosami:  za – 16, przeciw 
–1,  wstrzymujących się -3. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  49 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, stanowiącej dawne koryto Jastrzębianki,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.136.2013 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, stanowiącej dawne 
koryto Jastrzębianki,  została przyjęta głosami:  za – 19, przeciw –0,  
wstrzymujących się -1. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów   
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  50 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej  Inicjatywy 
Mieszkańców sprawie nienależytego wypełniania obowiązków przez Prezydenta 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr XVI.137.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej  
Inicjatywy Mieszkańców sprawie nienależytego wypełniania                        
obowiązków przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta 
głosami:  za – 12, przeciw –4,  wstrzymujących się -4. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta przyjęła większością głosów   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  51 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w mieście 
Jastrzębie-Zdrój,  
 
Opinia Komisji Kultury i Sportu - negatywnie 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej - pozytywnie 
 
Andrzej Kinasiewicz 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa proszę o pięć minut przerwy.  
 
P R Z E R W A    18.20 – 18.40 
  
Andrzej Kinasiewicz 
Wnoszę o zmianę porządku obrad i wycofanie projektu uchwały w sprawie 
nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w mieście Jastrzębie-Zdrój. Taka 
propozycja została zgłoszona do Komisji ds. nazewnictwa ulic i numeracji                 
i została zaopiniowana negatywnie. W naszym mieście jest ulica Porozumień 
Jastrzębskich, która w przyszłym miesiącu na Sesji będzie miała nazwę 
poprawioną na ulicę Porozumienia Jastrzębskiego. Jest taki zwyczaj, że ze 
względów topograficznych nie powinno być w dwóch różnych punktach miasta 
takich samych nazw ulic, które są mylące dla przybyszów lecz także dla służb 
ratowniczych.  
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – wycofanie projektu uchwały                     
w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w mieście Jastrzębie-Zdrój.  

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
Kto z radnych jest za przyjęciem wniosku ? 
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Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – wycofanie projektu 
uchwały w sprawie nadania nazwy skrzyżowaniu typu „rondo” w mieście 
Jastrzębie-Zdrój został przez Radę przyjęty. Głosowanie radnych:  za – 
12, przeciw –4,  wstrzymujących się -4. 

-Stwierdzam, że wniosek został przez Radę przyjęty większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  52 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie połączenia Towarzystwa Budownictwa Społecznego              
z Miejskim Zarządem Nieruchomości,  
 
Opinia Komisji Polityki Społecznej – nie zajęła stanowiska 
 
Marian Janecki 
Miałem wiele wątpliwości do tak sformułowanego projektu uchwały, tę opinię 
państwo radni otrzymali. Takiej uchwały nie da się wprowadzić w życie, nie mam 
możliwości połączenia jednostki miejskiej ze spółką prawa handlowego.  
 
Tadeusz Sławik 
W jaki sposób formalno –prawny chcecie państwo dokonać takiego połączenia.  
 
Roman Foksowicz 
Oczywiste jest, że chodzi o jastrzębski TBS, wiadomo jednak o co chodzi.  
Prawnie jest taka możliwość, jest czas na dopracowanie tych szczegółów.  
 
Marian Janecki 
Chciałbym wiedzieć te szczegóły, uchwała brzmi : zobowiązać Prezydenta 
Miasta…. Chodzi o połączenie, macie tę wiedzę, więc czekam na odpowiedź jakie 
są propozycje jak to zrobić.  
 
Roman Foksowicz 
Można wyszukać możliwości połączenia czy poprzez likwidację TBS, przejęcia 
gruntów, które miasto aportem włożyło… Chodzi o podjęcie działań w kierunku 
połączenia 
 
Janusz Ogiegło 
Oczywiście że się da zrobić jeden organizm z dwóch organizmów, nie będę teraz 
polemizował bo to wykracza poza moje możliwości w tej chwili…. 
Odpowiadam panu Prezydentowi: każdy radny ma prawo głosu i wypowie się, czy 
uważa te działania za słuszne, a przystąpienie do działań, a podjęcie działań to 
jest jeszcze  odległość odpowiednia.  
 
Lucyna Maryniak  
Miałam nie dyskutować ale wybaczcie- jak można utrzymywać twór który nie 
spełnia statutowych działań. Panie Prezydencie, pan jest odpowiedzialny 
jednoosobowo w mieście, chociaż my panu dajemy do tego instrumenty i pan na 
podstawie tych instrumentów działa. Co może być niezrozumiałego że w słowie 
połączenie nie może być zrozumiałe, że jeden twór rozwiązujemy i łączymy z 
MZN. Więc jeżeli to słowo połączenie budzi taką kontrowersję, to rozwiązać TBS, 
a MZN niech przejmie obowiązki. To nieprawda, że kredyty które zaciągnęli ludzie 
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nie będą mogli dalej spłacać, oni są kredytobiorcami, w umowie musza spełniać 
warunki. Nazewnictwo się zmieni i kredytobiorca jest w innej sytuacji. Panie 
Prezydencie ja wiem, że pan ma te same uczucia co mieszkańcy i my, trzeba 
szukać oszczędności, to jest nasza mała ojczyzna, a twór TBS przestał spełniać 
statutowe zadania.  
 
Krzysztof Baradziej 
Opinie prawne są dosyć trudnym materiałem do przeczytania na korytarzu, ale tę 
opinię Prezydent załączył do tego projektu uchwały. Zwrócić należy uwagę na 
ostatnie akapity tej opinii, która mówi, iż działalność TBS ma swoje uzasadnienie 
prawno-ekonomiczne, spółka wykonuje swoją działalność statutową, osiąga 
zyski, reguluje zobowiązania wobec miasta, zorganizowała pięć inwestycji 
mieszkaniowych, zarządza nieruchomościami.  
W uzasadnieniu widnieje, że Spółka nie przynosi strat, przynosi dochody do 
miasta, nie ma z nią żadnego problemy- a pani mówi że te „twór” należy 
rozwiązać, a z jakiego powodu? Bo ja takiego nie znam.  
 
Lucyna Maryniak 
Ja nie muszę mieć takiej wiedzy jak pan, choć chciałabym, ale musiałabym być 
na etacie w Urzędzie Miasta. Proszę mi powiedzieć, jeśli myśmy powoływali TBS, 
byłam wtedy w Radzie, było wyraźnie powiedziane po co powołuje się w mieście 
TBS- po to, żeby rozwiązać sprawę lokali. Teraz okazuje się, że nie dość, że 
daliśmy aportem grunt, to jeszcze powierzyliśmy w zarządzanie pawilony.  
Jak one wyglądają – proszę się przejechać na Turystyczną! Jak one wyglądają, to 
proszę się przejechać na Turystyczną, jest tam gospodarz? Nie ma! 
Nie przekonacie mnie ani mieszkańców, że utrzymywanie tego tworu nie jest 
kosztowne. Panie Prezesie byłam u pana, prosiłam pana o odstąpienie płatne dla 
Górniczej Spółdzielni miejsca na jeden śmietnik, bo osoby,  które mieszkają na 
Armii Krajowej mają pod balkonem półtora metra od okna śmietnik. Był pan za 
rozwiązaniem? Nie był pan! Bo powiedział pan, że pana to nie interesuje.  
Chciałabym, żeby pan zmienił podejście do swojej pracy, bo nie tylko ja widzę, 
to, że pan sobie lekceważy swoje obowiązki  i pokażę, jeśli ktoś mi zarzuci, że nie 
mam racji.  
Wstydźmy się, że osoby, które są światłe, widzą, jak ratuje się TBS – dają w 
zarządzanie pawilony… czy one przynoszą profity- tak, przynoszą, bo jest 
wynajem.  A co robi pani Olszokowa – reperuje co się da,  okna wymienia na 
Jasnej, czego tego nie robi TBS? 
Jeśli mnie ktoś zapyta w mieście, bo ja nie mam auta, wychodzę ze swojej klatki 
schodowej i już mam problem. Jestem osobą czytelną, to co ja mówię, to jest 
głos wyborców, a wybory się zbliżają.  
 
Tadeusz Sławik 
Pojawiło się zdanie „nie wykonuje zadań statutowych”, cóż to oznacza. Spółka 
prawa handlowego posiada  umowę spółki. W umowie Spółki jest przedmiot 
działalności, proszę sobie zajrzeć do przedmiotu działalności Spółki. Proszę sobie 
zajrzeć do przedmiotu działalności tejże Spółki i odpowiedzieć na pytanie czy 
wykonuje czy nie wykonuje przedmiotu działalności.  
Ja znam odpowiedź na to pytanie.  
Jak państwo chcecie połączyć Spółkę prawa handlowego z jednostką miejską, 
zadaję to pytanie, proszę mi odpowiedzieć, musieliście państwo to rozważać, 
formułując taki projekt uchwały w sprawie połączenia.  
Proszę odpowiedzieć na to pytanie, musieliście państwo to rozważać formułując 
taki projekt uchwały połączenia, jak państwo chcecie tego dokonać. Jestem 
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ciekaw, gdyż byłaby to nowatorska wiedza prawna w mojej ocenie, jeśli chcecie 
dwa tak różne twory połączyć.  
 
Łukasz Kałusowski – Radca Prawny 
Apelowałbym o rozsądek w tej sprawie. To nie jest tak, że to jest obojętne, że 
Prezydent podejmie kroki do połączenia czy likwidacji… Uchwała mówi wyraźnie- 
zobowiązać Prezydenta do połączenia tych dwóch podmiotów prawnych. Kwestia 
połączenia spółki z jednostką budżetową – konia z rzędem, kto mi da podstawę 
prawną aby coś takiego zrobić. Połączenie, a likwidacja są to dwie różne kwestie 
prawne. Chociażby to powoduje, że ta uchwała jest niewykonalna. Trzeba byłoby 
podjąć uchwałę w formie aktu notarialnego, w którym musielibyśmy dokonać 
połączenia tych dwóch jednostek, a tego się nie da zrobić nie narażając się na 
śmieszność.  
To nie jest tak, że zlikwidujemy podmiot w postaci TBS i pozbędziemy się 
wszystkich problemów. Likwidacja to proces w którym mamy zaprzestać 
działalności Spółki, dokonać spieniężenia jej majątku, zwrócić wszystkie 
zobowiązania które mamy i ściągnąć te, które nam się należą.  Ponadto był to 
kredyt preferencyjny dla TBS, mogłoby  dojść do sytuacji, że kredyt  postawiony 
byłby w stan natychmiastowej wykonalności, trzeba byłoby spłacić go poprzez 
dopłaty ze strony miasta albo sprzedać nieruchomości TBS.  
 
Krzysztof Warlewski – Prezes Zarządu TBS Daszek 
Odnosząc się do zarzutów radnej Lucyny Maryniak. Z przykrością słucham tego, 
co pani mówi, proszę zobaczyć na ulicy Turystycznej jak jest wymieniona 
stolarka w całym pawilonie, jest zrobiona nowa elewacja… na tym polega 
zarządzanie nieruchomościami, żeby mieć z nich zysk,  aby w czasie ich 
funkcjonowania były w miarę dobrej jakości technicznej. Skąd na to wziąć 
pieniądze? Mówiłem o tym miesiąc temu na komisjach. Przejęliśmy pawilony w 
bardzo słabym stanie technicznym po wielu latach użytkowania przez 
poprzednich właścicieli. Stawki były bardzo niskie, nie możemy podnosić z nią na 
dzień o 100, czy więcej procent. Więc ja się dogaduję z najemcami, proponuję im 
korzystne warunki wieloletniej umowy, a w zamian oni podnoszą wartość tej 
nieruchomości, wymieniają stolarkę, robią elewację, jeśli my osiągamy zysk 
płacimy 170 tys. podatku od wieczystego użytkowania dla miasta, a oni 
prowadzą działalność i są zainteresowani wieloletnimi umowami. Ja się pytam 
komu to szkodzi? Bo korzyść jest obopólna.  
Co do zarzutu że nie wykonujemy swoich zadań statutowych- ciągle słyszę tylko 
zadaniem TBS jest budowa mieszkań, ale nikt z państwa nie czyta tego drugiego 
członu – i ich eksploatacja na zasadzie najmu.  
Co niniejszym czynimy, bo wybudowaliśmy mieszkania i eksploatujemy je na 
zasadach najmu.  
 
Lucyna Maryniak  
Najpierw się radnym tłumaczy że administrator jest odpowiedzialny za elewację, 
dach i światło na obiekcie. Pan mi tłumaczy że dzięki pana aneksie ten człowiek, 
który wynajął dziuplę, ma sam takie warunki jakie pan mu dogodne stworzył. 
Czyli on sam będzie wymieniał stolarkę, będzie wymieniał elewację i inne 
naprawy. Proszę nam wytłumaczyć kto tutaj dobrze zarządza? Czy ten kto daje 
aneks do umowy……. 
 
Ryszard Piechoczek 
Kwestie te są nie do końca związane z połączeniem… 
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Janusz Tarasiewicz 
Po kontroli TBS emocje mi opadły, aczkolwiek mam w pamięci to, jak mijano się 
z prawdą twierdzą, że przekazaliśmy aportem grunty na własność, przekazaliśmy 
to czy tamto, nie istnieją protokoły z rokowań, co już było kłamstwem, bo 
pokazywałem dokument z podpisami konkretnych osób, które podpisywały.  
Potężny szereg i skala nieprawidłowości wynikające z braku nadzoru 
właścicielskiego. Zapominamy o tym, iż jest to Spółka Miasta z jego 100% 
udziałem.  
Zadaję pytanie, czy opłaty z tytułu użytkowania wieczystego przestaną wpływać 
do miasta? Nie! Ci najemcy zapłacą, czy to pawilonów, czy substancji 
mieszkaniowych. To, że zaplecze pracowników odprowadza w imieniu osoby 
prawnej jaką jest Spółka to psi obowiązek. 
Te opłaty i podatki będą.  
Chciałby żeby Radca podał podstawę prawną do tego, że z chwilą przejęcia 
zobowiązań, na drugi dzień musimy spłacić to. Nie, na tych samych zasadach 
przejmujemy i spłacamy. Nic się nie zmieni. Jest kredyt zaciągnięty, ustanowiona 
hipoteka i ona nadal będzie funkcjonowała do odpowiedniego okresu.  
To jest kolejna półprawda ponieważ Wydział czy jednostka budżetowa nie 
posiada osobowości ale zapominamy, że to jest jednostka, która robi usługi na 
rzecz miasta i nie MZN jako właściciel to przejmie, a Miasto, które przekaże w 
administrowanie MZN-owi. Mówmy tą prawdę do końca- pan wie o czym ja 
mówię i ja wiem. Są trzy prawdy, prawda, święta prawda i jeszcze jakaś prawda.  
Panie Prezydencie ja jeszcze nie skończyłem, nie przerywam panu jak pan mówi, 
widzę że pan emocje ma na uwięzi. Proponuję, jeśli są wszyscy wnioskodawcy na 
sali to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w tytule dodać : likwidacja i przyłączenie 
majątku pod Zarząd MZN-u.  
To pan panie Prezydencie jest pracodawcą dla Radcy Prawnego, który opinie 
pisze, a opinie mogą różnie wyglądać. Będą dalej procedowane wnioski między 
innymi w tym temacie. 
Jeszcze raz apeluję do wnioskodawców – zmieńcie- likwidacja poprzez 
przyłączenie w administrowanie substancji mieszkaniowej i pawilonów 
mieszkaniowych.  
 
Tadeusz Sławik 
Nic nie ma do rzeczy obecność wnioskodawców, co do losu projektu uchwały to 
Rada może zdecydować jeśli będzie wniosek formalny o zmianę zapisów projektu 
uchwały.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Nie neguję, bo to Rada jest ciałem kolegialnym, który większością głosów 
podejmuje decyzje. Doprecyzujmy pewne rzeczy i czy Rada przyjmie czy odrzuci 
to jest inny temat. Starajmy się nie przedłużać tej dyskusji, podałem konkretne 
argumenty, myślę że w miarę logiczne i merytoryczne. To pan panie 
Przewodniczący w częstych rozmowach na Klubie powtarzał, że to, co wykazała 
Komisja było efektem ciężkiej jej pracy, dziś do tego jakoś nie chcemy przyznać. 
To, że wniosek złożyła Platforma to jeszcze raz powtarzam, iż Platforma nigdy nie 
była nie jest i nie będzie moją (tekst niezrozumiały) ale są rozsądne działania, 
które należy poprzeć.  
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Marian Janecki 
Nie da się połączyć jednostki organizacyjnej   Miasta ze Spółką prawa 
handlowego. Czy jest zgoda na to?  
Jeśli państwo byście podjęli uchwalę o likwidacji, choć ja nie widzę przesłanek               
do likwidacji. Jeśli Rada podejmie uchwałę, to trzeba będzie rozpoczęć procedurę, 
powołać likwidatora. Trzeba ten majątek sprzedać wraz z mieszkańcami, 
najemcami, którzy tam są, trzeba spłacić Bank Gospodarstwa Krajowego                 
i poręczenie w kwocie 1700 tys. zł. z budżetu miasta.  
Coś, co dzisiaj funkcjonuje, nie dokładamy środków, to nagle sami sobie 
stworzymy problemy. Po to chcemy to likwidować, żeby z tym były problemy. To 
jest proces długotrwały.  
Apeluję o rozsądne podejście do tego tematu.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Towarzystwo dostawało kredyty na warunkach preferencyjnych na budowę                
i częściowo umarzalnych, teraz muszą na tych warunkach spłacać. Czy zerwanie 
tych umów nie wpłynęłoby zerwaniem umów z bankami? 
Nie neguję tego, że chcemy gospodarnie podchodzić do rzeczy. 
Natomiast czy nie znając sytuacji czy byśmy nie zrobili większej krzywdy 
mieszkańcom, który w tych lokalach zamieszkują i kredytobiorcy, jakim jest TBS.  
Zerwanie umowy mogłoby spowodować, że wchodzimy w normalny kredyt 
komercyjny z jakimiś milionowymi dopłatami. To wynika z ogólnych zasad, to 
jest zerwanie jednostronne umowy.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Tego nie mamy w opinii, oczekiwałem, że sporządzona opinia będzie w jasny 
klarowny ujmowała wszystko, a tu na Sesji  wrzucamy wszystko, straszymy 
wszystkich wszystkim. 
 Przepisy mówią o gospodarce nieruchomościami, protokoły z rokowań, w 
protokole było ujęte, że do dwóch lat Spółka rozpocznie budowę, a ustawowe 
uregulowanie że do pięciu zakończy. Jeśli to nie zostanie spełnione, cel, na jaki to 
było przekazywane wraca do miasta. Przypuszczam, że to był powód ukrycia tych 
protokołów. Mamy kolejny przykład nie egzekwowania prawa przez właściciela, 
którego reprezentuje Prezydent.  
 
Marian Janecki 
Panie Januszu- niech pan to zgłosi do Prokuratury, to będzie chyba 154 pana 
zgłoszenie. Zazdroszczę panu, że jest pan takim specjalistą w dziedzinie prawa, 
pan na tym wszystkim się zna. Ja mam często wątpliwości ale pana jak słucham 
to nie. Pan jest znawcą wszystkich tematów, na nic są ludzie, którzy studiują 
prawo; pan się na tym zna. Za to pana podziwiam. W tych interpelacjach, które 
pan składa, robi pan takie wrażenie, że tutaj w tym Urzędzie to pracują sami 
szubrawcy i trzeba ich przez Prokuraturę śledzić. Z interpelacji to pan już…. 
cytuje ten paragraf, tamten paragraf, pyta się pan… tak, jakby pan jakieś 
dochodzenie robił. Dobrze, to jest pana prawo jako radnego.  
Apeluję o zdrowy rozsądek przy tej uchwale, żebyśmy się nie ośmieszali jako 
władza – Prezydent i Rada Miasta.  
 
Tadeusz Sławik 
Myślę, że macie państwo świadomość, że dyskusja jest bezprzedmiotowa                   
i bezsensowna. Nie ma prawnej możliwości połączenia.  
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Popełniliście państwo błąd i musicie tę sprawę rozwiązać więc musicie tę sprawę 
rozwiązać, nie wiem, wycofując czy proponując Radzie zdjęcie z porządku obrad 
ten projekt uchwały. Pytanie czy jest zasadne, aby Rada głosowała nad 
projektem uchwały, który jest nie do zrealizowania.  
Uważam, że Rada nie powinna. Wprowadziłem do porządku obrad, bo państwo 
taki projekt przygotowaliście, dobrze, że dyskusja się odbyła, myślę, że 
wnioskodawcy wnioski z tego wyciągną. 
Odrębną sprawą jest czy Rada winna głosować projekt, który jest sprzeczny               
z prawem, bo w mojej ocenie nie jest możliwe połączenie takich dwóch bytów 
prawnych. 
 
Krzysztof Warlewski 
Odnoszę się do tego, co powiedział radny Janusz Tarasiewicz- pan radny mija z 
prawdą. Tam, gdzie myśmy otrzymali aportem grunty są zabudowane, to, co 
zostało na Witczaka, tam mamy prawo własności., tam nie ma żadnych 
obligatoryjnych terminów kiedy ma być wybudowane. Po drugie tam pewno 
byłoby tam wybudowane, pod jednym warunkiem gdyby Platforma wraz ze 
swoim policjantem nie zlikwidowała Krajowego Funduszu Mieszkaniowego.  
 
Elżbieta Siwiec 
Zgłaszam wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są dalsze uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Projekt uchwały  w sprawie połączenia Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego z Miejskim Zarządem Nieruchomości, został przez Radę 
odrzucony. Głosowanie radnych :  za – 6, przeciw –12,  wstrzymujących 
się -2. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta odrzuciła.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  53 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  Paweł Jagodziński  przedstawił 
projekt uchwały  w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój do 
wprowadzenia budżetu partycypacyjnego w projekcie budżetu na rok 2015. 
 
Opinia Komisji Skarbu Rady Miasta – negatywna. 
 
Marian Janecki  
Mówiłem o tym na poprzedniej Sesji Rady Miasta, że taki projekt przygotuję. 
Nigdzie państwo nie określiliście warunków, jak ten budżet ma wyglądać. Budżet 
obywatelski może być przygotowany w różny sposób. Może mieć charakter 
zadań, które będą jako inwestycje ogólno miejskie albo lokalne. Myśmy poddali 
projekt konsultacjom, były uwagi zgłoszone przez jedno czy dwa stowarzyszenia. 
Projekt ten winien normalną drogą trafić pod obrady w listopadzie. Uważam, że 
projekt uchwały, który państwo przygotowaliście, jest bezzasadny. Rozumiem, że 
państwo mogliście mieć do tego uwagi, można to na poszczególnych komisjach 
przedyskutować.  
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Roman Foksowicz 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia budżetu partycypacyjnego na 2014 rok 
nie uzyskał z różnych względów aprobaty, w związku z tym wnieśliśmy ten 
projekt uchwały, o którym mówimy teraz. Chyba nic nie stoi na przeszkodzie, 
jeśli jest propozycja regulaminu, który pan zaproponował, aby tę uchwałę 
przyjąć, bo jeśli projekt trafi pod obrady Komisji, skoro jest w konsultacji, to jest 
to wypełnienie tej uchwały.  
Cieszę się, że nasze projekty uchwał pana zainspirowały, aby taki regulamin 
przygotować.  
Trudno zweryfikować, kiedy to powstało ale powstało po tym, gdy złożyliśmy 
projekty uchwał dotyczące budżetu partycypacyjnego, a o to chodziło, żeby dać 
impuls do tego żebyśmy mogli rozmawiać aby wprowadzić budżet obywatelski. 
Cieszę się, że pan zaproponował coś, nad czym możemy w tej chwili dyskutować, 
coś, co może przynieść korzyści dla mieszkańców miasta.  
 
Marian Janecki  
Jest projekt uchwały o konsultacjach, po przejściu etapu wymagalnego…. Do 
czego? 
W ubiegłym miesiącu pytałem, jaki to ma być projekt? Nie dostałem żadnych 
wskazówek, zrobiłem projekt autorski Prezydenta.  Rozumiem, że on będzie 
poddany pod głosowanie. Tam był błąd podstawowy, że państwo chcieliście, żeby 
to był projekt na rok 2014, kiedy tłumaczyłem, że to jest nierealne. Na miesiąc 
czasu przed uchwaleniem budżetu, kiedy procedury uchwaliliście w czerwcu, 
głosowaliście za tymi procedurami, nagle mówicie niech Prezydent wywróci to 
wszytko do góry nogami i na szybko coś przygotuje. Nierealne.  
Znowu apel o rozsądek panie Romanie….. 
 
Roman Foksowicz 
Nie mówmy o poprzednim projekcie uchwały bo to zostało przegłosowane.  
Jest projekt dotyczący roku 2015…. 
 
Marian Janecki 
Złożyłem deklarację miesiąc temu i tej deklaracji dotrzymałem, to po co wam 
jest zobowiązanie Prezydenta- do czego? 
Rozumiem że jest to niezasadne ze względu na to, że projekt jest w trakcie cyklu 
związanym z ….. 
 
Roman Foksowicz 
Trwają konsultacje…. 
 
Marian Janecki 
Nie, konsultacje się zakończyły, akurat czekałem panie Romanie że pan coś 
zgłosi, ale pan nawet chyba nie wiedział o tym, bo tak to wygląda, że interesuje 
pan bardziej tym, żeby zrobić rozgłos, jak to bardzo chodzi o obywateli. Ja swoje 
zrobiłem.  
 
Roman Foksowicz 
Nie brał pan tego pod uwagę, że pana projekt podobał mi się i nie wnoszę uwag? 
 
Marian Janecki 
Cieszę się, jeśli państwu się podoba to jestem zadowolony. 
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Ryszard Piechoczek  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  
- Czy są dalsze uwagi do projektu uchwały ?  Nie widzę. Kto z radnych jest za 
przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Projekt uchwały  w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Jastrzębie-
Zdrój do wprowadzenia „budżetu partycypacyjnego” projektu budżetu 
na 2015 rok,  został przez Radę odrzucony. Głosowanie radnych :  za – 6, 
przeciw –12,  wstrzymujących się -1. 

-Stwierdzam, że uchwałę Rada Miasta odrzuciła.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr  54 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 11 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta.  
Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków.  
 
Ad. 12 
Wolne głosy i wnioski 
 
Paweł Jagodziński 
Wpłynęły trzy wnioski radnego Janusza Tarasiewicza. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Wniosek został złożony do Komisji po to, żeby Komisja zgłosiła. 
 
Tadeusz Sławik 
Jesteśmy w pkt wolne głosy i wnioski, proszę odczytać wnioski, które wpłynęły 
na ręce Komisji Uchwał i wniosków.  
 
Paweł Jagodziński odczytał wnioski radnego Janusza Tarasiewicza: 
 
Wniosek I  
Zatrudnienie Radcy Prawnego tylko dla potrzeb Rady Miasta. 
 
Wniosek II  
Sporządzanie stenogramów ( zamiast protokołów) z posiedzeń Komisji Rady 
Miasta oraz z Sesji Rady Miasta. 
 
Wniosek III 
Pilne rozpoczęcie prac nas zmianą wadliwych prawnie zapisów w Statucie Miasta 
 
Wnioski radnego Janusza Tarasiewicza stanowią załącznik nr 55 do niniejszego 
protokołu.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Co do pierwszego wniosku to nie jest nowy wniosek, to wszyscy wiemy jak 
wyglądają opinię, w moim odczuciu tak dalej… nie jesteśmy w stanie niczego 
procedować, bo jeśli nawet Radca Prawny zauważy, nigdy nie zauważyłem, żeby 
wyszedł z inicjatywą- pomogę, po to tu jestem, sprecyzować konkretny projekt 
uchwały. Jest pilna potrzeba, stąd wnoszę, aby przegłosować wniosek, aby Rada 
Miasta miała własnego Radcę Prawnego.  
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Drugi wniosek- panie przepisujące w Biurze Rady przepisujące nie są w stanie 
wyłapać intencji radnych, a wiadomo, że protokół wszystkiego nie odzwierciedla 
tylko część tych rzeczy. Jest wiele kwestii, które są pominięte, a są bardzo 
istotne jeśli chodzi o merytoryczność wypowiedzi i być może przydatność w 
przyszłości.  
Trzeci wniosek – co do statutu, zauważył to Radca Prawny i pan Prezydent że 
niefortunnie są dwa terminy, że niefortunnie jest taki zapis przeczący temu 
zapisowi w statucie, mieliśmy tego przejaw niejednokrotnie, póki co woli nie było, 
nie ma. Jest wniosek aby go przegłosować i podjąć pilne prace nad zmianą 
statutu oraz powołać zespół roboczy, który się tym zajmie.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
Jeśli chodzi o pierwszy wniosek to Rada Miasta nie ma uprawnień do zawierania 
umowy w sprawie zatrudnienia Radcy Prawnego czy kogokolwiek, od tego jest 
władza wykonawcza w naszym mieście. Prezydent Miasta może polecić jednemu 
z prawników aby mógł pomagać radnym w przypadku tworzenia uchwał i tego 
typu pomocy prawnej.  
Jeśli chodzi o drugi wniosek, to był pan również na szkoleniu, na którym razem 
byliśmy, prowadząca szkolenie pani dr Ewa Bosy mówiła, iż z posiedzeń Komisji 
nie robi się stenogramów, a protokoły powinny sporządzać osoby, które są 
radnymi, które są członkami tej Komisji. Czyli nie osoby z Biura Rady Miasta, a 
radni. Mówi się o protokołach, a nie o stenogramach.  
Trzeci punkt – jeśli są wadliwe punkty w statucie, to myślę, że można komisję 
powołać i nad nimi pracować, aby je poprawić.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Panie Wiceprzewodniczący, pan chyba wie, o co mi chodzi ale  udaje, że pan nie 
zrozumiał. Czy ja napisałem, że to Rada ma zatrudnić? Jest wniosek, Rada 
przegłosowuje, a Przewodniczący występuje w jej imieniu do Prezydenta, władzy 
wykonawczej, który konstruuje budżet i przedkłada go Radzie Miasta. 
Drugi temat- czy pan chce powiedzieć, że przy tej „zgodności” możliwym jest, 
żeby protokół przeszedł literalnie przez Komisję, jak my nie potrafimy, pomimo 
zgodności co do treści protokołów, nie umiemy się dogadać co do wniosków. Pan 
wierzy w to, że jeżeli osoba z Komisji czyli radny będzie sporządzał, to on się 
naharuje, a i tak większością, z powodów osobistych zostanie to odrzucone. Czyli 
pan wypowiadając to, idzie z intencją, żeby te protokoły nie były jasne.  
 
Krzysztof Baradziej 
Odnośnie zatrudnienia Radcy Prawnego, Rada Miasta zajmuje się szeroka 
tematyką, siłą rzeczy nie jest w stanie znać się na wszystkim idealnie. 
Rozszerzmy ten wniosek o zatrudnienie dla Rady Miasta architekta, geodety, 
inżyniera budowlanego, może specjalistę od psychoanalizy – to dla pana już. 
 
Marian Janecki 
Ile mamy uchylonych uchwał ?   
 
Grzegorz Dulemba- Sekretarz Miasta 
W tym roku żadnych.  
 
Marian Janecki 
W tym roku żadnych – więc to jest ocena pracy Radcy Prawnego.  Druga sprawa 
– moja prośba aby Przewodniczący zwrócił się do Klubów Radnych, aby 
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zaproponowały po jednym członku, powołać zespół, przejrzeć Statut, jeśli będą 
propozycje zmian, to je wprowadzić.  
 
Tadeusz Sławik 
Zostały złożone przez radnego wnioski i jestem zobowiązany poddać te trzy 
wnioski pod głosowanie. 
 
Marian Janecki 
To nie może być panie Przewodniczący tak, to są wnioski złożone, które mają 
konsekwencje finansowe. To są wnioski oczywiście złożone, jeśli te dwa są 
nierealne, a ten trzeci jest możliwy do zrealizowania… 
 
Tadeusz Sławik 
Zwracam się do Radcy Prawnego- w punkcie wolne głosy i wnioski zostały 
złożone wnioski, mam pytanie, czy jestem zobowiązany poddać pod głosowanie 
te wnioski.  
 
Łukasz Kałusowski – Radca Prawny 
(tekst niezrozumiały) co innego gdyby to był wniosek Komisji do przyjęcia.             
Są to wolne głosy i wnioski, one zostały przyjęte, zostaną na pewno rozważone.  
 
Marian Janecki 
Jeśli jest wniosek Komisji, to on musi być przyjęty w formie uchwały tak? 
Wracam do tematu wniosku o przeprowadzenie kontroli w Zespole Szkół nr 1. 
Proszę sobie przypomnieć, to zostało zakwestionowane – musi być w formie 
uchwały.  
 
Tadeusz Sławik 
To był wniosek Komisji Rewizyjnej natomiast wnioski Komisji Rada 
przegłosowuje. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Pan cały czas unika, żeby mi udzielać głos.  
 
Lucyna Maryniak  
Cały czas pan dostaje głos nawet w jednym temacie.  
 
Jerzy Lis 
Skoro w tym roku ani jednej uchwały Nadzór Prawny nam nie uchylił uchwały, ile 
by kosztowało zatrudnienie prawnika, który powielałby pracę, praktycznie nic by 
nie robił? Jaki to byłby koszt dla budżetu? 
 
Janusz Tarasiewicz 
Pan Prezydenta wypowiedział swoją myśl w bardzo wąskiej kategorii myślowej. 
Moją intencją nie jest to, ile było zanegowany przez Nadzór Wojewody uchwał ale 
to, żeby wreszcie Radca Prawny pomógł przygotować Radzie Miasta uchwałę, 
konkretnie i merytorycznie. Radni przekazują- o co chodzi, a podstawy prawne 
są dla specjalistów, którzy zajmują się prawem na co dzień. Panie Prezydencie 
pan odpowiadając mi na interpelacje jasno pisze, że radni nie podejmują 
inicjatyw uchwałodawczych, a dlaczego? Dlatego że w dalszej części odpowiedzi 
pan stwierdza, że radni nie podejmują inicjatyw uchwałodawczych, a w dalszej 
części odpowiedzi pan stwierdza, jeżeli już podejmują to niewłaściwe lub bez 
podstaw prawnych. To jest powód, aby nie było bubli choćby ze strony radnych. 
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A jeżeli są radni, którzy uważają , że są alfą i omegą – to jest ich problem, ja 
postawiłem wniosek, jeśli jest komisja uchwał i wniosków, więc i wnioski również. 
Wnioski ma przyjąć ta Komisja i przedstawić je jako wniosek Komisji.  
Zdaję sobie sprawę, że wolne głosy i wnioski to jest odrębny punkt ale ja to 
złożyłem do Komisji uchwał i wniosków. Ta Komisja w sposób właściwy odczytała 
zgłoszone wnioski i ja, żeby nie było, że znowu coś gdzieś napisane – wnioskuję, 
żeby je poddać pod głosowanie.  
 
Marian Janecki 
Jeżeli radni przygotowują projekt uchwały, mają prawo do tego,  piszemy opinię, 
gdzie wypisane są podstawy prawne, to państwo jak dostajecie taką opinię to  
jest to, żeby to poprawić.  
To, co dzisiaj było z tym MZN i TBS, to tam nie da się podstaw prawnych, nie 
wymagajcie jakiegoś specjalisty, żeby to wymyślił. Jeśli jest coś błędnego to 
Radca pisze w tej opinii. Zawsze jest tak,  że jeśli państwo chcecie to pomocy 
udzielamy.  
 
Alina Chojecka 
Pytanie do prawnika – czy kiedykolwiek radni zwrócili się z prośbą                            
o przygotowanie projektu uchwały, pytanie do radnych,  czy kiedykolwiek 
prawnik odmówił pomocy.  
Z całym szacunkiem dla pana radnego Janusza Tarasiewicza ale pierwszy 
wniosek ma charakter finansowy więc nie rozmawiajmy dziś na ten temat, 
skupmy się na tym, co możemy dzisiaj zrobić.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Przyjąć wniosek a uchwałę przygotować w późniejszym terminie… przecież pani 
wie o co chodzi.  
 
Alina Chojecka 
W związku z tym, że wiem o co chodzi bardzo proszę, żeby zakończyć dyskusję, 
podkreślam, że ten wniosek ma charakter finansowy. Dzisiaj nie jesteśmy w 
stanie określić kwoty, ramy kwot, w których się mamy poruszać, więc nie 
możemy skierować dalej do Komisji ponieważ on jest wiążący. 
 
Lucyna Maryniak 
Śmieliście się, gdy pan Prezydent zapytał, ile było uchwały uchylonych, panie 
Prezydencie ja naprawdę wszystko czytam, na pewno nie było z przodu zera. 
Przy uzasadnienia, że NIM nie ma racji, podane były dane w przedziale od roku 
2008 do teraz, ile było źle podjętych przez Radę uchwał i na pewno było ponad 
30%. Jeszcze tę argumentację poszukam.  
 
Roman Foksowicz 
Obecna sytuacja jest jednym z przykładów, że trzeba nad Statutem Miasta 
popracować, pragnę przytoczyć § 20 Statutu pkt 6: Przewodniczący obrad przed 
poddaniem wniosku pod głosowanie precyzuje i ogłasza zebranym proponowaną 
treść w taki sposób, aby jej redakcja była przejrzysta, a wniosek nie budził 
wątpliwości co do intencji wnioskodawcy. Pkt 7: W pierwszej kolejności 
Przewodniczący obrad poddaje pod głosowani wniosek najdalej idący, który może 
wykluczyć potrzebę głosowani nad pozostałymi wnioskami. 
Wnoszę więc o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania nad wnioskami.  
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Tadeusz Sławik 
To, co pan czytał, dotyczy procedowania projektów uchwał. Nadal mam 
wątpliwości, czy mam poddać te wnioski pod głosowanie. Stąd kieruję pytanie do 
pana Mecenasa, na jego opinii się oprę.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Akurat pan Mecenas będzie potrzebny, aby odniósł się przy okazji? Pani 
Przewodnicząca Chojecka zapytała jedną rzecz- czy ktoś się z radnych zwracał? 
Owszem, na Komisji Rewizyjnej zwracaliśmy się, gdzie przerwano kontrolę, pan 
mecenas powiedział wówczas tak: wystarczy doprecyzować, przygotować 
uchwałę i temat jest zamknięty. Przygotowaliśmy uchwałę?  I tak to jest 
nieważne, bo proces trzeba nadać od nowa. Czyli był za i przeciw. Dlatego 
mówię, nie do końca jest ten obiektywizm w wypowiedziach. Ja nie napisałem we 
wniosku, że to ma być w roku budżetowym 2015, można rozpocząć prace- 
przyjęty wniosek i dziękuję. Na bank znajduje się w projekcie budżetowym na 
2015. Ale musimy mieć gwarancję, że przygotowujemy bądź odrzucamy. 
 
Marian Janecki  
Jeśli są wnioski finansowe, należy wskazać źródło.  
 
Łukasz Kasza 
Dyskusja nie powinna toczyć się nad tym, czy radni mają nacisnąć na przycisk 
czy nie, tylko czy ma to jakiś skutek wiążący. To jest sednem problemu, nie ma 
sensu się wzbraniać aby każdy radny w tej technicznej formie wypowiedział się, 
czy jest za czy jest przeciw, skoro to i tak nie ma skutków wiążących, bo to nie 
jest uchwała, która by zobowiązywała do czegokolwiek. Takie coś jest jakimś 
wypowiedzeniem się przez Radę Miasta. Statut nie do końca precyzuje, pan 
Prezydent na pewno nie musi się czuć zobowiązany czymkolwiek co tutaj 
zapadnie poza uchwałą, nie trzeba będzie badać skutków finansowych tego. Do 
wiadomości pana Przewodniczącego w oficjalny sposób dojdzie, że większość 
radnych jest za tym żeby taki problem zasugerowany przez jednego radnego,  
a zaprezentowany przez Komisję przyjąć albo nie.  
 
Marian Janecki 
Nie mamy w statucie zapisanego stanowiska Rady.  
 
Tadeusz Sławik 
W mojej ocenie obecne radny ma prawo zwrócić się do Radcy Prawnego i winien 
taką pomoc uzyskać, to jasno wynika ze szkoleń, jakie odbyliśmy.  
 
Roman Foksowicz 
Wcześniej postawiłem wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania.  
 
Tadeusz Sławik 
Mam dylemat, czy poddać te wnioski pod głosowanie. 
 
Marian Janecki 
W 1652 roku poseł Siciński powiedział po raz pierwszy liberum veto, i tak 
posłowie uznali- przyjmijmy tę zasadę… i tak zostało. Zastanówcie się, w jakim 
kierunku to zaczyna iść.  
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Łukasz Kałusowaki 
Nie przypominam sobie, aby w Statucie Miasta był zapis, że zgłoszone wnioski 
należy przegłosowywać. To nie jest pierwsza sesja, na której padają w ramach 
wolnych głosów i wniosków, nigdy nie były przegłosowywane, można zapytać, 
czy przez całe lata robiliśmy źle? 
 
Roman Foksowicz 
Były takie wnioski, choćby wnioski o kontrolę w Zespole Szkół nr 1. 
 
Tadeusz Sławik  
Komisja wystąpiła z wnioskiem do Rady Miasta, co nie jest najlepszym 
rozwiązaniem, bo lepszy jest projekt uchwały. Mam dylemat lecz przyjmuję 
wykładnię pana Mecenasa i nie poddam pod głosowanie tych wniosków. Będę 
starał się rozeznać, czy jest to właściwe rozwiązanie. Nie chciałbym naruszyć 
prawa, jeśli się okaże, że należy głosować, to wrócimy do sprawy na następnej 
Sesji Rady Miasta.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Panie Przewodniczący z szacunkiem do pana prawnego przygotowania, proszę mi 
odpowiedzieć i podać przykład, że Komisja wystąpiła z wnioskiem z własnej 
inicjatywy.  
 
Tadeusz Sławik  
To jest sprawą jasną, że wnioski Komisji trafiają pod obrady Rady Miasta. Jeśli 
zostaną zgłoszone na posiedzeniu Komisji. W miesiącu marcu zeszłego roku 
Komisja Polityki Gospodarczej w sprawie pięciu projektów kluczowych i Rada 
Miasta je przegłosowała. To są sprawy oczywiste i nie trzeba ich powtarzać.  
Nie poddaję tych wniosków pod głosowanie w celu rozeznania sprawy  bo nie 
chcę popełnić błędów prawnych. Kończę dyskusję w tej sprawie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Proszę zgłosić, niech panie przeliczą wnioski z Komisji – ile ich było.  
 
Ad. 13 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  – Tadeusz Sławik   
- Dziękuję Państwu za uwagę, kończę obrady XVI Sesji zwyczajnej  Rady Miasta.  
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